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2UVODNIK

UVODNIK
dragi čitatelji!

Veći smo, jači i pametniji. Završili smo 

već i tzv. „malu školu“, a kao da smo 

jučer krenuli u prvi razred i počeli Vam 

pisati o događajima u Školi. Tradiciju 

smo nastavili sve do danas tako da Vam 

je u rukama najnoviji broj školskog 

lista Emanuel. Iako još uvijek mali, i 

ovog puta svi zajedno smo se trudili 

zabilježiti sve događaje u našoj školi, 

zatim aktivnosti naših učenika izvan 

škole, naša dostignuća na natjecanjima 

i smotrama, druženja, ali i da obradimo 

neke teme za koje smo mislili da će 

vam biti zanimljive. Tako smo za temu 

ovog broja uzeli glazbu koja je svima 

vrlo bliska, ali koja čuva pregršt 

zanimljivih i manje poznatih činjenica. 

Svi su tekstovi opremljeni brojnim 

fotografijama koje ćemo za desetak 

godina rado pogledati i sa smiješkom 

prisjetiti se događaja koje prikazuju. 

Na koncu valja zahvaliti svima 

koji su nam pomagali u nastajanju 

i ovog broja našeg lista, učiteljima 

i djelatnicima Škole, ali i brojnim 

vanjskim suradnicima. I na kraju 

već Vas tradicionalno pozivamo da 

nam pomognete, predložite neke teme 

i rubrike, ako je potrebno, da nas i 

kritizirate ili pohvalite, savjetujete i 

šaljete svoje priloge.  
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3 razgovor s povodom

Razgovarala: LUCIJA MORVAJ

Ljuba Šolić, profesorica glazbe

sviranje i pjevanje
su dubine koje su beskrajne

d početka ove školske godine (2012./2013.) naša je škola boga-
tija za jednu novu djelatnicu. Naime, profesorica glazbe Ljuba 
Šolić odlučila je napustiti školu u Velikoj, u kojoj je radila godina 

i ostavila dubok trag, te se odlučila priključiti mladom timu Katoličke 
osnovne škole. Iako je i prije toga svoje slobodno vrijeme poklanjala 
našim učenicima uvježbavajući ih za razno razne nastupe i smotre, 
ovim činom je glazba u našoj školi skočila na jednu višu razinu i po-
primila gotovo profesionalan karakter. Profesorica Ljuba iz dana u 
dan s mnogo ljubavi, truda i nadasve žara uvježbava školski zbor za 
javne nastupe i smotre. Zapažene nastupe školski zbor učenika Kato-
ličke osnovne škole ostvario je na Božićnom koncertu u katedrali sv. 
Terezije Avilske, na Danu škole, zatim na Županijskoj smotri zborova, 
na raznim misnim slavljima itd. Osim vođenja školskog zbora profe-
sorica Ljuba poučava zainteresirane učenike i sviranju, a pomaže i 
učiteljicama iz produženog boravka. Kako bismo saznali nešto više o 
dotičnoj profesorici, odlučili smo joj postaviti nekoliko pitanja na koja 
donosimo odgovore u cijelosti.

*Iako ste već dugo s nama, možete li nam reći nekoliko riječi o sebi 
kako bismo Vas bolje upoznali?
Postoji jedno mjesto koje je meni najljepše na svijetu, u kojem se nje-
guje bogoljublje i domoljublje, tu sam rođena, a to je moj Tomislav-
grad. Bogato je to mjesto hrvatskom poviješću.

Iako sam iz njega otišla sa 14 godina na školovanje u Zagreb, srce 
mi je, a i moja duša, često mislima dolje na Duvanjskom polju, Vran 
planini i kod jednog izvora Brišnika gdje žubori hladna i bistra voda, 
uz čiji sam žubor, kao uz glazbu, snivala san i budila se. U sretnoj obi-
telji s dragim roditeljima i nas šestero, primila sam ono najvažnije, 
ljubiti Boga i voljeti svoju Domovinu.

Moj je hod tako poput Ronda, od rodnog Zagreba, pa kroz dragu 
mi Bosnu, gdje osjetih širinu srca i vedrinu duha tih plemenitih ljudi. 
Na koncu se zaustavih u Slavoniji i to u njezinim najljepšim područ-
jima.

*Koliko se već dugo bavite glazbom?
Glazbom se bavim od djetinjstva. Prvo sam pjeva-
la u osnovnoj školi gdje sam učiteljici puno poma-
gala glasom točnom intonacijom

*Gdje ste studirali?
Studirala sam i diplomirala crkvenu glazbu na 
Katoličkom bogoslovnom fakultetu Sveučilišta u 
Zagrebu.

*Otkud tolika ljubav i žar prema glazbi?
To je dar Božji i nadalje rad i vježbanje u kojem se 
raste, napreduje i uživa.

*Koje instrumente svirate i koji Vam je od njih naj-
draži?
Sviram glasovir, orgulje i gitaru. Svaki mi je instru-
ment drag na svoj način, no uz orgulje i Bachove ko-
rale doživljavala sam glazbu najdublje.

*Volite li više svirati ili pjevati?
Uživam jednako i u pjevanju i svi-
ranju. To su dubine koje su beskraj-
ne…

*Koliko često svirate i koju vrstu 
glazbe naviše volite?
Svaki dan sviram, vremenski bih tre-
bala i više, ali…!? Volim najviše klasič-
nu glazbu, a Bach mi je svakako broj 
jedan.

*Koliko godišnje odradite javnih na-
stupa sa školskim zborom?
U ovoj našoj školi bilo je dosta nastupa 
ove godine, za koje smo ponekad morali brzo vježbati, a želja mi 
je kvaliteta i napredak u pjevanju što na brzinu ne postiže.

*Koji je Vaš najveći uspjeh vezan uz natjecanja i smotre školskih 
zborova?
Velika je povijest nastupa, natjecanja i nagrada kroz moj rad. Na dr-
žavnim sam natjecanjima osvajala prve, druge i treće nagrade s pje-
vačkim zborovima, ali ipak ću istaknuti meni najvažniji i najdraži na-
stup. Sa zborom OGŠ Nova Gradiška, gdje sam bila i voditeljica škole, 
sudjelovala sam u Rimu 2003. Godine u proslavi proglašenja svetom 
Marije de Matias, utemeljiteljice Družbe sestara klanjateljica Krvi Kri-
stove. Održali smo dva koncerta i to u Rimu i Acutu.

*Što možete za kraj poručiti našim učenicima i njihovim roditeljima?
Moja bi poruka roditeljima bila da budu sretni što im djeca pohađaju 
ovu školu, da što više vremena provode s njima i neka ih ne optereću-
ju s pregršt izvanškolskih aktivnosti. Učenicima bih željela poručiti da 
nedjeljom povedu roditelje na svetu misu i da predaju Isusu na oltar 
sve pa će biti uspjeha i u školi i kod kuće.
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PišE: TENA BALOGBožićni blagoslov učenika,
djelatnika i prostorija škole

rigodom završetka zimskih praznika i ponovnog početka nastave, našu je 
školu posjetio biskup dr. Antun Škvorčević u pratnji tajnika vlč. Josipa Ho-
mjaka. Svi su se učenici i djelatnici okupili u sportskoj dvorani gdje su, za-
jedno sa svojim prijateljima iz Katoličke klasične gimnazije, s kojima dijele 

prostorije, primili Božji blagoslov za uspješan nastavak školovanja. 

U srcu nosite Boga
Biskup je u blagoslovu napomenuo da u ovoj godini želi da nitko ne bude sam. 

– Želim da uvijek imate nekoga pokraj sebe, a u srcu da nosite Boga. Ako se 
nekada osjećate malima, tužnima, slabima, uvijek sve to možete nadići moli-
tvom kojom razgovarate s Bogom - istaknuo je otac biskup nakon čega je blago-
slovio sve prisutne i poželio im puno uspjeha u ovom obrazovnom razdoblju i 
u novoj godini. Po završetku blagoslova otac biskup je u pratnji svoga tajnika, 
zatim ravnatelja Katoličke osnovne škole vlč. Ivice Žuljevića, te ravnatelja Katoličke klasične gimnazije 
vlč. Roberta Mokrog, obišao i blagoslovio sve učionice i druge prostorije Odgojno-obrazovnog centra Požeške biskupije.
zatim ravnatelja Katoličke osnovne škole vlč. Ivice Žuljevića, te ravnatelja Katoličke klasične gimnazije zatim ravnatelja Katoličke osnovne škole vlč. Ivice Žuljevića, te ravnatelja Katoličke klasične gimnazije 

Na blagdan sv. Ivana Apostola i Evanđelista, 27. prosinca 2012. u po-
žeškoj katedrali sv. Terezije Avilske održan je tradicionalni svečani 
Božićni koncert pod ravnanjem i uz orguljašku pratnju mo. Alena 
Kopunovića Legetina, a u organizaciji Biskupskog ordinarijata. Kon-
cert je otvoren skladbom Ave Maria, Franza Biebela koju je a capella 
otpjevao zbor požeške Katedrale. 

Predstavili se dvjema skladbama
Dječji zbor Katoličke osnovne škole iz Požege pod vodstvom Ljube Šo-
lić pridružio se koncertu dvjema izvedbama skladatelja Nikše Krpeti-
ća: Božićna zvona i Spavaj Isuse mali i zaslužio osobit pljesak publike, 
nakon čega su sopranistice Ana, Lucija i Marija Ticl uz pratnju gitara 

Zbor nastupio na svečanom božićnom koncertu
oživjele tradicionalnu božićnu popijevku Veselje ti navješćujem u 
obradi slavonskog franjevca Marijana Jaića. 

Nakon toga brojnim okupljenim ljubiteljima glazbe, članovima ka-
tedralnog zbora i dječjeg zbora Katoličke osnovne škole, solistima i svi-
račima riječ je uputio požeški biskup msgr. dr. Antun Škvorčević. Ka-
zao je pjevačima i sviračima da su ispunili ljepotom požešku Katedralu, 
a još više srca slušatelja koncerta, zahvalivši im za žrtvu i ljubav koju su 
na čelu sa zborovođom i orguljašem Alenom Kopunovićem Legetinom 
uložili u njegovoj pripravi. Podsjetio je na nekadašnje zipke u kojima 
je ležalo dijete, majka ga toplim srcem i nježnim rukama njihala a ono 
snivalo najljepše snove. Dodao je da se slično dogodilo i večeras na kon-

certu, jer je u našem 
srcu kao u zipci bio 
nazočan mali Isus ko-
jeg je njihala prelijepa 
topla i srdačna hrvat-
ska i svjetska božićna 
pjesma, da su u njoj 
i večeras odsanjani 
najljepši hrvatski 
snovi o Bogu i čovje-
ku, progovorio pravi 
duhovni Božić. Po-
želio je da u ljepoti 
pjesme bude još 
puno požeških Bo-
žića. Koncert je za-
vršio zajedničkim 
pjevanjem pjesme 
„Narodi nam se 
Kralj nebeski“. (D. 
M. M.)
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Piše: Marta klarić

Blagdan bl. Alojzija Stepinca

Maskirani u školi
Karneval je razdoblje prije korizme u kojem se priređuju povorke maška-
ra, kostimirani i maskirani plesovi. Pokladni ophodnici  se nazivaju razno-
vrsnim nazivima poput maskara, mačkara, fašenka, pusta, dida, pesnika i 
ostalih naziva koji se razlikuju od mjesta do mjesta, kao i skupina poput zvon-
čara, baba, pokladara, maškura i drugih, a pokladni nazivi ponekad označa-
vaju nekoliko pojmova. Tako su i Katoličku osnovnu školu u Požegi, posljednji 
dana poklada, 12. veljače, zauzele male maškare.

Moglo se je tu vidjeti raznih mitskih i stvarnih bića, bića iz bajki i iz po-
znatih sapunica. Tom je prigodom organizirano i natjecanje za najljepšu ma-
sku. Natjecanje je održano u dva kruga. U prvom su krugu učiteljice izabrale 
iz svakog razreda po tri najbolje maske koje su se potom uputile u školsku 
knjižnicu.

U školskoj knjižnici zasjedao je stručni žiri u sastavu nekoliko učitelja i 
stručnih suradnika. Najprije su se sve maske predstavile, a zatim je žiri imao 
težak posao vijećanja i odabira najboljih od najboljih. Nakon dugo razmišlja-
nja proglašeni su pobjednici te su im uručeni prigodni pokloni.

Posjet biskupa Kutleše

U svom pastirskom pohodu Požegi i Požeškoj biskupiji msgr. Dražen 
Kutleša, porečki i pulski biskup, posjetio je u pratnji svoga domaćina, 
požeškog biskupa dr. Antuna Škvorčevića, Katoličku osnovnu školu i 
Katoličku klasičnu gimnaziju u Požegi na blagdan Gospe Lurdske, 11. 
veljače. Msgr. Kutleša, najmlađi među hrvatskim biskupima, posjetio 
je Požegu na poziv domaćeg oca biskupa, a prigodom proslave blag-
dana drugog zaštitnika Požeške biskupije blaženoga Alojzija Stepinca.

Msgr. dr Kutleša napisao je u Spomenicu Katoličke osnovne škole 
svoje dojmove:

– Danas sam u nazočnosti mjesnog biskupa mons. Antuna Škvorčevi-
ća posjetio Osnovnu katoličku školu. Oduševljen sam s onim što sam 
vidio. Sve je vrlo lijepo uređeno i u katoličkom duhu.  Zazivam Božji 
blagoslov na odgajatelje i đake.

Pjevački zbor učenika Katoličke osnovne škole u Požegi, pod rav-
nanjem profesorice glazbe Ljube Šolić, sudjelovao je na svečanom 
misnom slavlju koje je, na blagdan bl. Alojzija Stepinca,  drugog za-
štitnika Požeške biskupije, 10 veljače u požeškoj crkvi sv. Lovre, u 

zajedništvu s domaćim biskupom dr. Antunom Škvorčevićem, brojnim sve-
ćenicima i vjernicima, predvodio porečki i pulski biskup dr. Dražen Kutleša.

Biskup Škvorčević je podsjetio kako je prije 53 godine na današnji dan u 
Krašiću preminuo zagrebački nadbiskup kardinal Alojzije Stepinac, progna-
nik i osuđenik komunističkih vlasti.

Papa Ivan Pavao II. uvrstio ga je u zbor blaženih
– Uvjeren u njegovu nevinost najveći dio hrvatskog naroda trajno mu je 
iskazivao divljenje i zahvalnost za svjedočanstvo bogoljublja i rodoljublja, a 
papa Ivan Pavao II. 1998. godine uvrstio ga je u zbor blaženih i dao nam ga 
za uzor kojeg valja nasljedovati. Okupili smo se u požeškoj crkvi sv. Lovre 
kojoj je bl. Alojzije drugi zaštitnik i u čiji je oltar položen dio njegova smrtnog 
tijela da bismo u Godini vjere iskazali Bogu zahvalnost za njegovu čvrstu 
vjeru potvrđenu mučeništvom i kao drugom zaštitniku naše biskupije iska-
zali čast i odanost, povjerili svoje plemenite nakane – poručio je biskup 
Škvorčević. Podsjetio je da teški komunistički progoni i stradanja nakon II. 
svjetskog rata nisu mimoišli ni Porečko-pulsku biskupiju u kojoj je ubijen 
i svećenik Miroslav Bulešić koji će iduće jeseni biti proglašen blaženim i 
pridružen u slavi biskupu mučeniku Alojziju.

– Tako se časni hrvatski mučenički zbor povećava i proslavlja na radost i 
ponos svih onih koji su duboko svjesni da su oni ugrađeni u duhovne teme-

lje naše slobode i dostojanstva - kazao je požeški biskup te pozvao biskupa 
Kutlešu da moli s njima da nam Bog na zagovor naših mučenika daruje sna-
gu kako bismo usred suvremenih izazova mogli nepomućenom vjernošću i 
čvrstim opredjeljenjem ustrajati na Božjem putu.

Krv mučenika sjeme je kršćanstva
Biskup Kutleša je istaknuo na temelju evanđeoskog teksta da je krv mučeni-
ka sjeme kršćana te primijetio da ljudima nije shvatljivo kako može netko tko 
umre donositi ploda. - Samo u Crkvi gdje se puno moli, muči, gdje se umire 
za vjeru ima zvanja, Crkva napreduje i raste. Tamo gdje svi samo čuvaju svoj 
život i žele da im bude lijepo i dobro, Crkva počinje padati. A čim počne Crkva 
padati, opadaju zvanja i počinje umirati duhovni život cijelog naroda - primije-
tio je biskup Kutleša i u nastavku zaključio kako je vrhunac tog pada problem 
moralne naravi navodeći pritom primjer starog Rima koji je bio naizgled nepo-
bjediv sve dok sam sebe nije pobijedio svojim nemoralnim životom. (LJ. M.)

Piše: Luka marjanović
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Piše: mia ćorluka

Blagoslov kapele bl. Ivana Pavla II.
Malo tko je cijenio i pratio napore hrvatskoga naroda da ostvare svoju 
višestoljetnu želju za slobodom koja je redovito bila ili tiho ili krva-
vo ugušena, kao što je bio blagopokojni papa Ivan Pavao II., Dobri 
Papa, Papa Prijatelj Hrvata. Oni koji su bili te sreće zauvijek će pamtiti 
njegova tri dolaska, njegovo blago i nasmiješeno lice, njegove poruke 
ohrabrenja, osobito mladima, i, nadasve, njegovu sjedinjenost s pu-
kom hrvatskim u slavljenju Odvjetnice Hrvata pjesmom Rajska Djevo. 

Dragi mladi, Papa vas voli!
Danas se tom Dobrom Apostolu za zagovor moli čitav svijet, podižu 
mu se biste, trgovima i ulicama pridijeva njegovo ime, a u jednoj od 
njih nalazi se i stolna crkva Požeške biskupije, katedrala svete Terezi-
je, sa svojim pastoralnim centrom u sklopu kojega je i naša škola. Uz 
svete Tereziju i Lovru, blaženoga Alojzija Stepinca, smijemo poželjeti 
da nam suzaštitnik bude i blaženi Ivan Pavao II., papa koji je osobito 
volio mlade, a što je posvjedočio brojnim porukama koje su završava-
le – „Dragi mladi, Papa vas voli! Hvaljen Isus i Marija!“

Pjevali pjesmu Dobrom Papi
Od 16. veljače, svoje molitve za bolje ocjene (ili za dobre đake), za 
odabir prave srednje škole i pravog fakulteta ili životnoga puta, svoj 
mir u danima tjeskobe ili školskih, obiteljskih i inih briga, možemo 
potražiti u blizini naše škole, u utrobi požeške prvostolnice – kripti 
u kojoj smo svečanim činom  posvetili kapelicu upravo u čast ovog 
velikana – blaženog pape Ivana Pavla II. Predvođeni pastirom Po-
žeške biskupije, msgr. dr. Antunom Škvorčevićem, posveti kapelice i 
misnom slavlju prisustvovali su, posebno za tu prigodu, hodočasnici 
požeškoga dekanata, ali i učenici i djelatnici Katoličke osnovne škole 
koji su na početku obreda blagoslova kapele otpjevali pjesmu bl. Iva-
nu Pavlu II. pod ravnanjem profesorice glazbe Ljube Šolić.  Vjeruje-

mo da je njegov duh zauvijek ostao s nama, a od jučer znamo da se, 
brigom našega biskupa, oca Antuna, i dobrotom krakovskoga kardi-
nala Stanislwa Dziwisza, ostatci Blaženikova tijela u posvećenoj reli-
kviji nalaze i, nadamo se, zauvijek ostaju u našoj blizini. Jučerašnje, 
upravo korizmeno evanđelje po tko zna koji put navijestilo je snažnu 
Isusovu istinu – da je on došao malenima i grešnima, onima koji su 
najpotrebniji Njegove milosti, onima koji su najžedniji Njegove lju-
bavi. Hrvati su stoljećima bili žedni slobode i gladni priznanja, a prvi 
među velikima prigrlio nas je najveći, Dobri Papa. Na svemu tome svi 
koji su prisustvovali jučerašnjem slavlju mogli su po svršetku slavlja 
molitvom zahvaliti i u samoj kapelici, a na svima nama ostaje ili da 
ju nastavimo posjećivati ili da joj čim prije radosna i zahvalna duha 
hodočastimo. (M.P.)

Pepelnica označava početak korizmenog vremena. To je dan pokore, 
razmišljanja, nemrsa i posta. Na blagdan Pepelnice, svećenik posipa 
kršćane pepelom uz riječi: „Spomeni se čovječe da si prah i da ćeš se u 
prah pretvoriti.“ ili „Obratite se i vjerujte Evanđelju!“ Pepeo je simbol 
pokore i poziv je kršćanima da razviju duh poniznosti i žrtve, a također 
podsjeća da je Bog velikodušan i milosrdan onima koji mu se obraćaju 
pokorna srca. Dobiva se od blagoslovljenih grančica palme korištenih 
na Cvjetnicu prethodne godine. Pepeo se blagoslivlja svetom vodom i 

kadi tamjanom. Pepelnica je pomični spomendan, pa nije svake godi-
ne istog datuma. (Wikipedia)

Svijet ostaje na mladima
Tako su i učenici Katoličke osnovne škole prisustvovali misnom slav-
lju koje je u požeškoj Katedrali predvodio biskup dr. Antun Škvorče-
vić, a prigodom početka korizme tj. čiste srijede. Uz biskupa na mi-
snom slavlju prisustvovali su u koncelebraciji i ravnatelj Katoličke 
gimnazije vlč. Robert Mokri, te vlč. Ivica Žuljević, ravnatelj Katoličke 
osnovne škole u Požegi. Biskup je u početku pozdravio sve prisutne, a 
posebno učenike naših dviju škola i pozvao da se preobratimo u ovom 
korizmenom vremenu. U homiliji je biskup istaknuo da budućnost 
ostaje na mladima, a gdje će se mladi nalaziti ovisi o njima i njihovom 
odnosu i žrtvi prema Bogu i Isusovu koji je cijelog sebe žrtvovao za 
čovjeka.

Nakon homilije uslijedio je blagoslov pepela i pepeljenje svih pri-
sutnih uz zaziv “Obratite se i vjerujte evanđelju!”. Na koncu svete mise 
biskup je pozvao sve prisutne, a posebno učenike da danas, na početku 
korizmenog vremena, u miru razmisle što bi trebali učiniti, čega se suzdr-
žati ili odreći kako bi im život bio na čast Isusu i kako bi uzdignute glave 
jednoga dana mogli stati pred Boga.

Pepelnica ili Čista srijeda
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agrebačko-ljubljanski mitropolit Jovan Pavlović u pratnji o. 
Slobodana Lalića, ravnatelja Pravoslavne Gimnazije u Zagre-
bu, posjetio je 26. veljače požeškog biskupa Antuna Škvorče-

vića s kojim je upratnji posjetio Katoličku osnovnu školu te Katoličku 
gimnaziju čiji je osnivač Požeška biskupija. Dočekali su ih i pozdravili 
ravnatelji spomenutih škola Ivica Žuljević i Robert Mokri, upoznali 
s njihovim funkcioniranjem te ih poveli u određene razrede gdje su 
se  susreli s učenicima, učiteljima i profesorima. Biskup je učenicima 
predstavio uglednog gosta i istaknuo kako pravoslavni i katolici ima-
ju zajedničku vjeru u Presveto Trojstvo, Isusa Krista Boga i čovjeka, 
njegovu Majku kao Bogorodicu i iste evanđeoske vrijednosti te da se 
stoga trebaju međusobno prihvaćati i poštivati. 

Primarna je vrijednost moral 
Mitropolit Jovan susreo se u zbornici s učiteljima, profesorima i no-
vinarima te je u razgovoru s njima kazao da je za svako društvo vrlo 
značajno da postoji kvalitetno obrazovanje. – U Crkvi je primarna 
vrijednost moralna kvaliteta, a u današnjem svijetu primjećujemo da 
upravo nedostaje duhovnih vrijednosti. Škola je ustanova koja daje 
ne samo znanje,  nego treba da stvara i karakter ljudi. Tri su osno-
vana odgojna čimbenika: Crkva, obitelj i škola. Crkva kroz školu želi 
učiniti nešto dobro za ljude, za sebe i svoju domovinu. Raditi u školi, 
biti učitelj i odgojitelj je jako težak i odgovoran posao, a s druge strane 
čovjek osjeti moralnu radost i zadovoljstvo kada vidi da đaci napre-
duju i da su, kada ih kasnije susretne, izrasli u moralne i odgovorne 
osobe, korisne u društvu- – kazao je mitropolit Jovan te poželio svima 
puno duhovne snage u poučavanju učenika.

Potrebno uspostaviti dobar dijalog
Na pitanje novinara o tome kako su zadovoljni s odnosom države pre-
ma vjerskim školama biskup Škvorčević je kazao da postoji zakonski 
okvir unutar kojeg djeluju katoličke škole i pravoslavna gimnazija.-
Unutar zakonskog okvira nedostaje još dosta toga i smatram da je po-
trebno uspostaviti dobar dijalog između naših Crkava i mjerodavnog 

Mitropolit jovan posjetio našu školu

Ministarstva, napose u oblikovanju školskih programa. Mi za sada 
cjelovito provodimo program javnih škola. Međutim, Ugovor izme-
đu Republike Hrvatske i Svete Stolice navodi da će Katolička Crkva 
u svojim školama izvoditi temeljne obvezne predmete po kojima će 
one biti kompatibilne sa cijelim sustavom hrvatskog školstva, te daje 
mogućnost da se te škole izgrađuju u onome što im je specifi čno. Pi-
tanje je kako i na koji način oblikovati plan i program da se to može 
ostvarivati. Postoje različiti modeli vjerskih škola u državama Europ-
ske unije koje nam mogu biti primjer za izgradnju tog identiteta kod 
nas. Smatram da bi u rješavanju tih pitanja bilo dobro da Katolička i 
Srpsko-pravoslavna Crkva komuniciraju i da mogu imati zajednička 
polazišta i ciljeve. Osobito je važno ono što je spomenuo mitropolit 
Jovan vezano za pitanja vrijednosne, moralne naravi. U tom smislu 
trebamo izgrađivati specifi čnost naših škola i u tom pitanju zajednič-
ki djelovati – poručio je biskup Škvorčević. U razgovoru mitropolit Jo-
van pozvao je učitelje da s učenicima posjete Pravoslavnu gimnaziju 
u Zagrebu. (D.M.M.)

osobe, korisne u društvu- – kazao je mitropolit Jovan te poželio svima 

Na pitanje novinara o tome kako su zadovoljni s odnosom države pre-Na pitanje novinara o tome kako su zadovoljni s odnosom države pre-
ma vjerskim školama biskup Škvorčević je kazao da postoji zakonski 
okvir unutar kojeg djeluju katoličke škole i pravoslavna gimnazija.-okvir unutar kojeg djeluju katoličke škole i pravoslavna gimnazija.-
Unutar zakonskog okvira nedostaje još dosta toga i smatram da je po-
trebno uspostaviti dobar dijalog između naših Crkava i mjerodavnog trebno uspostaviti dobar dijalog između naših Crkava i mjerodavnog 
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U predvečerje blagdana sv. Josipa, u ponedje-
ljak 18. ožujka u prepunoj Dvorani sv. Terezi-
je Avilske u Požegi učenici Katoličke osnovne 
škole proslavili su prigodnim pro gramom 
svetkovinu sv. Josipa zaštitnika škole. Velik 
broj roditelja i uzvanika odazvao se našem 
slavlju te zajedno s učenicima i djelatnicima 
proslavio ovaj poseban doga đaj za našu školu.

Na početku je sve prisutne pozdravio rav-
natelj Katoličke osnovne škole vlč. Ivica Žulje-
vić i zahvalio im na velikom odazivu kao i za 
sva dobročinstva koja čine za Školu i što su dio 
nje.

Nakon riječi pozdrava uslijedio je pro-
gram koji je započeo prigodnom pjesmom 
Slavimo danas u izvedbi školskog zbora uče-
nika, a pod dirigentskom palicom profesorice 
glazbe Ljube Šolić uz korepetitora Tomislava 
Jurića. Nakon pjesme nastupili su učenici 4.b 
razreda pod mentorstvom učiteljice Josipe Pe-
triška, i prikazali svoje najuspješnije literarne 
radove.

Potom je nastupio školski zbor učenika 
Katoličke osnovne škole pod ravnanjem pro-
fesorice Ljube Šolić, sa spletom pjesama Moja 
škola, Postoji jedan, Hajde, djeco, Ljubičica, 
Potočić i Moja baka. Ponovo ih je glazbeno po-
pratio Tomislav Jurić.

19. OŽUJKA – SV. JOSIP ZAŠTITNIK KATOLIČKE OSNOVNE ŠKOLE U POŽEGI

PRIREDBA PRIGODOM DANA ŠKOLE

Piše: LEONARDA ZELENIKA
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Učiteljica Martina Čerti predstavila se sa 
svojim odlično kostimiranim učenicima 2.b 
razreda igrokazom Plesna haljina žutog ma-
slačka.

Zatim je uslijedila točka 1.a i 1.b razreda 
Što smo naučili u prvom razredu u kojoj su 
prvašići, pod mentorstvom svojih učiteljica 
Barbare Šipura, Ivane Čuljak, Ivane Stjepić i 
Ivane Mance, prikazali na jedan prikladan i 
duhovit način što su već sve naučili u školi.

Jedini lutkarsku predstavu na priredbi 
izveli su učenici 2.a razreda koje je uvježbala 
i vodila učiteljica Lucija Lucić. Oni su izveli 
igrokaz zanimljivog naziva Kornjačin rođen-
dan.

Učiteljica Anita Rašić i učenici 4.a razreda 
predstavili su se igrokazom Panika u Straho-
gradu koji je na prošlom LiDraNu dobio najvi-
še pohvala stručnog žirija.

Učenici trećih razreda pod mentorstvom 
svojih učiteljica Zrinke Bešlić i Ivone Šimuno-
vić, predstavili su se zanimljivim igrokazom 
Planet plavog i zelenog patuljka. 

Na koncu programa učenici naše škole 
pod vodstvom profesorice Ljube Šolić izveli 
su hrvatsku pjesmu s plesom Sinci naroda.

Po završetku programa svima prisutnima 
obratila se učiteljica Barbara Šipura te im u 
ime Škole zahvalila što su svojim dolaskom 
uveličali proslavu Dana škole i pozvala ih na 
euharistijsko slavlje koje je na sam blagdan 
sv. Josipa, 19. ožujka predvodio naš otac bi-
skup msgr. Antun Škvorčević.
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Piše: TENA BALOG
Dan škole

euharistijsko slavlje
prigodom blagdana Svetog Josipa

Na sam blagdan sv. Josipa – zaštitnika Katolič-
ke osnovne škole, učenici, roditelji i djelatnici 
sudjelovali su na euharistijskom slavlju koje je 
u crkvi sv. Lovre predvodio požeški biskup i 
osnivač Škole msgr. Antun Škvorčević. U kon-
celebraciji su sudjelovali ravnatelj Katoličke 
osnovne škole vlč. Ivica Žuljević, ravnatelj Ka-
toličke gimnazije u Požegi vlč. Robert Mokri, 
ravnatelj Katoličke klasične gimnazije u Viro-
vitici vlč. Ivica Šoh, vjeroučitelj u Katoličkoj gi-
mnaziji vlč. Želimir Žuljević, te drugi svećenici 
Stolnog kaptola.

Roditelji djeci uvijek žele sve najbolje
Na početku misnog slavlja otac biskup po-
zdravio je sve prisutne napose djecu, rodite-
lje i djelatnike Škole te im čestitao Dan škole. 
Nadalje je biskup Antun govorio o ulozi rodi-
telja i učitelja u odgoju djece te im svima za-
hvalio za žrtvu i trud koji ulažu u taj proces. 
U homiliji je biskup Antun podsjetio djecu 
da im roditelji uvijek žele sve najbolje te da 
slušajući ih, čine sami sebi dobro. Pojasnio 
je vrijednosti koje je u čovječanstvo usadio 
sveti Josip te uputio sve prisutne, a posebno 

djecu, da slijede njegov put. Na kraju propo-
vjedi biskup je upitao djecu jesu li razumjeli 
važnost svetoga Josipa, na što su oni stidljivo 
i nesigurno odgovorili da jesu. Biskup je na 
to kazao da nije važno da sve razumiju već 
samo da razumiju ono najvažnije.

Pred kraj euharistijskog slavlja, otac bi-
skup pozvao je djecu da zaplješću svojim 
roditeljima, djedovima i bakama kao zahvala 
za sve dobro koje im čine. Učenici su zaplje-
skali i svojim učiteljicama kao nagradu za 
sav trud koji ulažu u njihova odgojno-obra-
zovna nastojanja. Na koncu je biskup zazvao 
Božji blagoslov na ravnatelja, djelatnike i 
učenike Katoličke osnovne škole, kao i na nji-
hove roditelje.

Misno slavlje pjevajući je popratio školski 
zbor učenika Katoličke osnovne škole pod 
ravnanjem profesorice glazbe Ljube Šolić i 
uz glazbenu pratnju maestra Alena Kopuno-
vića Legetina.
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Središnje slavlje Nedjelje muke Gospodnje u 
požeškoj Katedrali, 24. ožujka  predvodio je bi-
skup msgr. dr. Antun Škvorčević u zajedništvu 
sa svećenicima na službi u Župi sv. Terezije 
Avilske kao i u središnjim biskupijskim usta-
novama. Na slavlju su sudjelovali i učenici sa 
svojim roditeljima te djelatnici Katoličke osno-
ve škole koja je imala pred Katedralom svoj 
štand s prigodnim uskrsnim suvenirima te je 
tako i ovaj put prikupila određena fi nancijska 
sredstva za pomoć potrebitim obiteljima svo-
jih učenika.

Slavlje je započelo u crkvi sv. Lovre gdje 
je biskup djeci i drugima nazočnima rekao: 
„Nedjelja je muke Gospodnje ili Cvjetnica. 
Diljem svijeta kršćani se okupljanju oko Isu-

„Volim svoj grad Požegu“
Već četvrtu godinu zaredom Katolička osnovna škola u Požegi sudjelovala je u 
ekološko-edukativnoj akciji “Volim svoj grad Požegu” koju organizira požeška 
Turistička zajednica. Direktor Turističke zajednice Bruno Horvat je danas, 12. 
travnja, zajedno s komisijom, tim povodom posjetio našu školu kao i ostale po-
žeške osnovne škole.

- Cilj ove akcije nije samo ekološke prirode, nego kroz nju na simboličan na-
čin pokušavamo osvijestiti kod djece važnost očuvanja prirode te ih tako pota-
knuti da i sami brinu o svom okolišu, kako u školi, tako i kod kuće - naglasio je 
gospodin Horvat te je pohvalio prekrasno uređeno dvorište Škole.

Naime, danas se u našoj školi, a i u svim drugim školama na području Požege, 
uređivao okoliš škole, školska dvorišta, te se je sadilo cvijeće i drugo ukrasno 
bilje. Tako su učenici zajedno sa svojim učiteljicama nakratko zamijenili školske 
obveze i zadaće sadnjom cvijeća , čišćenjem i uređivanjem okoliša te ostalim 
aktivnostima, kako bi im boravak u školi bio ugodniji, ljepši i mirisniji.

Iz ove ekološko-edukativne akcije djeca su i ove godine mogla naučiti koliko 
je važno uređivati sredine u kojima žive, te kolika je važnost očuvanja čistog oko-
liša kako bi u njemu mogli uživati i budući naraštaji.

SUDJELOVALI SMO U PROCESIJI 
I MISNOM SLAVLJU NA CVJETNICU

sa Krista da bi razmatrali 
njegov slavni ulazak u 
Jeruzalem, njegovu osu-
du, muku i smrt koju je 
za nas podnio. Oni koju 
su mu klicali „hosana“, 
nakon nekoliko dana vi-
kali su „raspni ga“. To je 
izazov i za nas. Mi mu u 
procesiji od crkve sv. Lo-
vre do Katedrale želimo 
sa svom iskrenošću srca 
klicati „hosana“, i ujedno 
ga moliti da nam pomo-

gne kako mu ne bismo nikada izrekli svoju 
osudu, izbacili ga iz svoga života, nego da ga 
usvojimo kao onoga koga volimo i koji osmiš-
ljava sve naše patnje pa i smrt.“ 

Na početku homilije biskup je nazočnu 
djecu zapitao kome se prvome obraćaju kad 
ih nešto zaboli, na što su djeca odgovorila da 
su to tata i mama. Protumačio im je da naše 
patnje i boli kad ih povjerimo onima koji nas 
vole postaju lakše, uključene su u ljubav koja 
im daje smisao. Produbljujući temu patnje i 
trpljenja biskup je ukazao na svetopisamski 
tekst iz knjige proroka Izaije u kojemu prorok 
svjedoči kako mu je Bog dao snagu u trenut-
cima patnje te rekao: „Mi stariji nemamo više 
roditelje te nemamo mogućnosti kao djeca 

izreći im svoju bol. No, imamo Boga kojemu 
možemo dokraja iskreno reći što nas sve tišti 
i boli, u čemu smo i po čemu ugroženi.“

U drugom dijelu homilije biskup je ista-
knuo da se među narodom koji je pratio Isu-
sa našlo vrlo malo dobrih i suosjećajnih ljudi 
te se zapitao što se događa s čovjekom, koji u 
ono vrijeme kao i danas može osuditi i ubiti 
čovjeka?„Što se to s nama događa? Zlo nas 
zahvati, te više dobro ne vidimo i ne čujemo, 
događa se da oslijepimo i postanemo uisti-
nu bez mjere  i osjećaja za druge te ih osu-
dimo na smrt“, kazao je biskup. Protumačio 
je kako ubojstvo ne mora uvijek biti fi zičko, 
nego moralno te je naveo nekoliko primjera 
preziranja i odbacivanja čovjeka među koji-
ma je spomenuo i razinu zakonodavne vlasti 
kad donosi zakone koji dopuštaju ubojstvo 
začetoga, koji ne štite dostojanstvo i prava 
najslabijih, napose ugroženih i siromašnih. 

Na svršetku euharistijskog slavlja biskup 
je vjernike, napose djecu pozvao da dostojan-
stveno pronesu gradom blagoslovljene gran-
čice i primjereno ih istaknu u svojim domo-
vima kako bi ih one podsjećale na današnje 
slavlje i da je Isus Krist u svojoj muci i boli 
iskazao ljubav Božju za sve ljude. (J.H.)

Piše: Marta klarić
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piše: mia ćorluka

PRVI RAZRED
Prvašići su krenuli ugodnom vožnjom auto-
busom prema Pleternici. Nakon što su stigli, 
panoramski su razgledali grad te su obišli 
tamošnju crkvu sv. Nikole i svetište Gospe 
od Suza. Nakon toga su posjetili mjesto Buk i 
tamošnju mljekaru “Biz” gdje su mogli vidjeti 
kako nastaju razni mliječni proizvodi. Potom 
je uslijedila vožnja do Kutjeva gdje su razgle-
dali dvorac Turkovićevih, stari kutjevački 
podrum i crkvu Rođenja BDM. Uslijedio je 
put prema Velikoj kao i panoramsko razgle-
davanje mjesta, a nakon toga krenuli su put 
planinarskog doma “Jankovac” koji se nalazi 
u sklopu PP “Papuk”. Tu je bilo posebno za-
nimljiva jedna okomita stijena s dvije špilje 
u sebi. Jedna od njih je posljednje počivalište 
grofa Jankovića, a u drugoj se nekada skrivao 
poznati slavonski razbojnik i hajduk Maksim 
Bojanić.  Po povratku s Jankovca prvašići i nji-
hove učiteljice posjetili su Stražeman i crkvu 
sv. Mihaela arkanđela te su se vratili kući.

Izleti učenika
Učenici Katoličke osnovne škole u Požegi iskoristili su petak, 3. svibnja za pohode na svoje izlete koji su planirani prema Godišnjem planu 
i programu rada Škole. Tako su prvašići napravili krug po Vallis Aurei, a posjetili su i Jankovac. Drugo razredi su obišli malo šire područje 
Slavonije pa su tako posjetili Našice i Slavonski Brod. Trećaši su se zaputili još dalje pa su posjetili slavonsku metropolu – Osijek, a zašli su 
i u Baranju gdje su posjetili Kopački rit. Na najduži put zaputili su se, naravno, oni najstariji – četvrtaši koji su posjetili glavni grad Republike 
Hrvatske – Zagreb.

DRUGI RAZRED
Učenici drugih razreda posjetili su Našički Mar-
kovac i zoološki vrt obitelji Bizik. Nakon toga 
su panoramski razgledali Našice, a posjetili su 
dvorac obitelji Pejačević u kojem se nalazi i 
našički Zavičajni muzej. Nakon razgledavanja 
dvorca, muzeja i prekrasnog perivoja, krenuli 
su put Slavonskog Broda gdje su obišli brodsku 
Tvrđu, rodnu kuću Ivane Brlić Mažuranić, fra-
njevački samostan i crkvu Presvetog Trojstva. 
Potom je uslijedio put ka novom trgovačkom 
centru City Colosseum u kojem su pogledali 
fi lmsku projekciju u prvom hrvatskom multi-
pleks kinu - CineStaru. Nakon projekcije svi su 
se sretni vratili kući.

piše: lucija morvaj

piše: marta rajić
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TREĆI RAZRED
Naši trećaši krenuli su u jutarnjim satima put Baranje i parka PP “Ko-
pački rit”. Tamo su uz stručnu pratnju razgledali prekrasnu prirodu 
te su se vozili novim turističkim brodom po jezerima i rukavcima Ko-
pačkog rita. Nakon razgledavanja i kraćeg slobodnog vremena, pošli 
su u Osijek. Odmah po dolasku, zajedno su svi ručali, a potom su kre-
nuli u razgledavanje osječke Tvrđe, promenade kao i središnjeg Trga 
A. Starčevića i konkatedrale sv. Petra i Pavla. Nakon toga su pošli ka 
trgovačkom centru Portanova gdje su pogledali fi lmsku projekciju u 
CineStaru.

piše: dora marija marić

piše: luka marjanović

ČETVRTI RAZRED
Kako je već spomenuto učenici četvrth razreda pošli su na najdalji put. Tako su u ranim 
jutarnjim satima krenuli put Zagreba, točnije Maksimira. Tamo su posjetili najveći zoo-
loški vrt u Hrvatskoj. Nakon toga uslijedila je šetnja metropolom: Botanički vrt, Mimara, 
Tomislavov trg, Zrinjevac, Trg bana Jelačića, Ilica, crkva sv. Marka, katedrala. Nakon 
šetnje vozili su se uspinjačom. Ručak je bio organiziran u Mc Donald’s-u, a nakon ručka, 
učenici su u pratnji svojih učiteljica i vodiča posjetili Tehnički muzej. Na koncu izleta 
pogledali su fi lm “Croods” u kinu CineStar.
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Predavanje u knjižnici
Dan hrvatske knjige slavi se 22. travnja jer je na taj dan prije više od pola 
tisućljeća tj. 1501. godine otac hrvatske književnosti Marko Marulić dovr-
šio Juditu, svoje najpoznatije djelo na hrvatskome jeziku. Jezična podloga 
Judite je splitska čakavština i štokavski leksik te glagoljaška predaja, i po 
tome je ovo djelo navijestilo jedinstvo hrvatskoga jezika.

Tom je prigodom knjižničar i profesor hrvatskog jezika Vjekoslav Marić 
održao kratko predavanje i radionicu trećem a razredu u knjižnici Katolič-
ke osnovne škole u Požegi. Pojasnio im je važnost Marka Marulića i Judite, 
ne samo za hrvatsku pisanu riječ, nego za cjelokupnu kulturnu hrvatsku 
scenu. Prepričao im je ukratko sadržaj Judite i otkrio činjenicu kako je Ma-
rulić temu za ovu knjigu preuzeo iz Biblije, točnije iz Starog zavjeta, što je 
djeci bilo posebno zanimljivo s obzirom da su polaznici katoličke škole. Na 
koncu su djeca crtala u svoje bilježnice najupečatljivije dijelove iz Judite te 
su napisali izvještaj o radu.

- Kako smo tek preselili u prostore nove knjižnice koja je dosta malena, 
nije bilo prilike da se u ovu radionicu uključe svi učenici, iako bi, vjerujem, 
to bilo jako dobro i zanimljivo. No zbog navedenih okolnosti morali smo 
se zadovoljiti i ovakvim načinom rada i obilježavanja ovog značajnog da-

tuma, a sljedeće godi-
ne ćemo probati Dan 
hrvatske knjige kao 
i Svjetski dan knjige, 
koji dolaze dan za 
danom, obilježiti i s 
ostalim razredima 
naše škole - naglasio 
je profesor Vjekoslav 
Marić.

IZ DANA U DAN

biskup komarica ugostio djelatnike škole
U petak, 3. svibnja u prostorijama Biskupskog ordinarijata u Banjoj Luci banjolučki biskup mons. 
dr. Franjo Komarica primio je vlč. Ivicu Žuljevića, upravitelja Odgojno-obrazovnog centra Požeške 
biskupije i ravnatelja Katoličke osnovne škole iz Požege, s kojim su u pratnji bili i njegovi suradnici iz 
Škole. U ugodnom razgovoru biskup Komarica zahvalio je dragim gostima na posjetu te ih upoznao s 
djelovanjem Katoličke Crkve u Bosni i Hercegovini, a posebno u Banjolučkoj biskupiji. Goste iz Pože-
ge posebno je zanimalo djelovanje Katoličkog školskog centra „Bl. Ivan Merz“, te su sa zanimanjem 
slušali biskupovo izvješće o radu Centra. (TABB)

IZLET U BANJU LUKU
U petak, 3. svibnja, ravnatelj Katoličke osnovne škole u Požegi vlč. Ivica Žuljević odlučio se da 
prigodom proslave svoga rođendana počasti djelatnike Škole, koji nisu pošli na ekskurzije s uče-
nicima, izletom u susjednu nam Bosnu i Hercegovinu, točnije u Banju Luku. Na izlet su tako uz 
ravnatelja Žuljevića pošli, tajnica Danica Soldo, voditeljica računovodstva Marina Vido, peda-
gogica Draženka Rotim, vjeroučiteljica Jasna Krstanović, profesorice Ljuba Šolić, Ivana Mance i 
Katina Rajkovača, te knjižničar Vjekoslav Marić.

Svi su prije puta sudjelovali na jutarnjoj svetoj misi u požeškoj katedrali, a zatim su sjeli u vozilo 
s devet sjedećih mjesta, koje je za ovu prigodu posudio gospodin Krstanović iz Vidovaca. Ravnatelj 
se primio upravljača i svima pokazao svoje vozačke vještine. Po dolasku u Banju Luku posjetili 
su franjevački samostan Petrićevac te samostansku i župnu crkvu sv. Antuna Padovanskog, a u 
obilazak ih je poveo gvardijan i župnik fra Ivo Orlovac. Nakon obilaska Petrićevca izlet se nastavio 
u banjalučkoj katedrali sv. Bonaventure, koja je izgrađena u obliku šatora, a nakon razgledavanja 
iste, Požežane je primio i banjalučki biskup dr. Franjo Komarica.

Nakon ugodnog druženja s biskupom izlet je nastavljen posjetom banjalučkoj Katoličkoj op-
ćoj gimnaziji gdje nas je dočekao tamošnji ravnatelj mons. Ivica Božinović. Izlet  se primakao kraju obilaskom trapističke opatije “Marija Zvi-
jezda” u kojoj se mogao osjetiti dah prošlosti ovoga reda i vidjeti koliko je ta prošlost bogata i ispunjena Kristom. Posjet Banjoj Luci zaključen je 
obilnim ručkom i čašom hladnog pića u restoranu “Zlatna krigla” koji je u sklopu Banjalučke pivovare. (V.M.)

ZDRAVSTVENI ODGOJ

Ovisnost i pubertet
U srijedu, 24. travnja, u Katoličkoj osnovnoj školi u Požegi dr. Mari-
jana Tomić Rajić, majka naše učenice Marte, održala je predavanje 
za četvrte razrede na temu “Ovisnost i pubertet”, a u sklopu pro-
vođenja zdravstvenog odgoja koji je od ove školske godine postao 
obvezan u svim školama.

Doktorica Tomić Rajić istaknula je važnost zdravog i odgovornog 
načina života te odnosa prema sebi i drugima. Upoznala je učenike 
s vrstama ovisnosti te kako one djeluju na ljudski organizam, ali i na 
psihički razvoj čovjeka. Također je istaknula glavne promjene kod 
dječaka i djevojčica u pubertetu i veću želju za istraživanjem u tom 
periodu te je odgojno i obrazovno djelovala na učenike govoreći im 
primjere iz života.

piše: mia ćorluka

Piše: marta rajić
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Akcija “Zdrav za 5”
U ponedjeljak,  6. svibnja, učenici 4. razreda išli su u posjet Poli-
cijskoj upravi u Požegi. Posjet je bio organiziran u sklopu akcije 
„Zdrav za 5“  koju organizira MUP. Po učenike je došao kontakt 
policajac koji ih je otpratio do policijske postaje. Tamo su uče-
nike dočekali  jedan kontakt policajac,  zatim jedan policajac iz 
specijalne te krim policije. 

Kontakt policajac održao im je vrlo zanimljivu i poučnu prezen-
taciji o ovisnostima, nakon koje su učenici iznosili svoja vlastita isku-
stva i postavljali pitanja. Zatim su ih proveli kroz policijsku postaju, 
upoznali su ih s obavještajnom stanicom, a  također su ih proveli  
i dozvolili im da uđu u pritvor. Nakon posjeta pritvoru učenike su 
upoznali s uređajem za mjerenje brzine, alkotestom te uređajem za 
mjerenje droge.

Učenici su imali prilike isprobati neke od uređaja, a također su 
isprobali opremu specijalne policije; kacigu, pancirku, štit, palicu. I 
na kraju im je policajac iz krim policije prezentirao njihov rad i sred-
stva s kojim rade gdje su učenici imali priliku vidjeti kako se uzimaju 
otisci. Posjet je bio vrlo poučan, a učenicima i vrlo zanimljiv.

Majčin dan
Prigodom Majčinog dana koji se obilježio u nedjelju, 12. svibnja, uče-
nici Katoličke osnovne škole u Požegi priredili su prigodan program 
za svoje majke, ali i očeve. Program je realiziran pod mentorstvom 
učiteljica iz produženog boravka Marine Vidović i Marine Boić, te 
profesorice glazbe Ljube Šolić.

Pod budnim okom roditelja, posebno naših majki koje nisu mo-
gle skriti blagi i radosni osmjeh s lica, program je održan u učionici 
produženog boravka za starije uzraste u petak, 10. svibnja u 15 sati. 
Spletom pjesama, recitacija i igrokaza učenici su pokazali svojim 
majkama koliko ih vole i koliko im znače, te su im na taj način izre-
kli jedno veliko HVALA.kli jedno veliko HVALA.

Dan obitelji
Prigodom Međunarodnog dana obitelji učenici Katoliče osnovne škole u Požegi 
održali su svojim vršnjacima iz OŠ Dobriše Cesarića zanimljiv program pod na-
zivom “Obitelj u srcu”. Program je održan u prostorijama Dječjeg odjela Grad-
ske knjižnice u Požegi. 

Učenici su kroz pjesmu i recitaciju iskazali što za njih znači obitelj. - Obitelj 
ti pruža sreću, ljubav još veću. U obitelji mi je živjeti drago, ono je moje najveće 
blago. Moja obitelj nije kao svaka, ona je velika, glasna i jaka - samo su neki od 
stihova koje su učenici recitirali.

Ravnatelj Katoličke osnovne škole vlč. Ivica Žuljević naglasio je kako naj-
veću ljubav prema obitelji mogu izreći djeca jer su oni najiskreniji i njihova 
riječ izrečena u pjesmi puno znači jer ide duboko u srce majke, oca. - Obitelj 
je temelj ljudskoga života, ona je svetinja. Onaj tko je izgubio člana obitelji zna 
kakvu je vrijednost izgubio. Riječi mame i tate nam puno znače i one nam 
žele dobro, a dok smo mali te riječi ne shvaćamo. Stoga je vrlo važno držati 
se četvrte Božje zapovijedi: Poštuj oca i majku da dugo živiš i dobro ti bude na 
zemlji - zaključio je vlč. Žuljević.zemlji - zaključio je vlč. Žuljević.

Sat likovnog
na drugačiji način
Učenici 4. a razreda pod mentorstvom učiteljice Anite Rašić danas su 
odlučili satu Likovne kulture dati jednu novu dimenziju. Boje, kisto-
ve i papir zamijenili su, na prvi pogled, običnim otpadom.

Tako je plastična ambalaža postala glavnim sredstvom ovoga 
sata. Učenici su pomoću nje, a prigodom nedavno obilježenog Dana 
obitelji, izrađivali svoje mame, tate, seke, brace, dide i bake.

- Osim odgojne dimenzije, ovakav način rada ima i određenu 
ekološko-edukativnu dimenziju jer se u djeci osvješćuje važnost 
očuvanja prirode od raznog smeća, posebno od plastike kojoj su po-
trebne godine i godine da se razgradi - istaknula je učiteljica Anita.

Piše: marta klarić
Piše: leonarda zelenika

Piše: dora marija marić

Piše: Lucija Morvaj

zemlji - zaključio je vlč. Žuljević.zemlji - zaključio je vlč. Žuljević.
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Zbor otvorio tribinu 
“Požega, zdravi grad”
Projekt „Požega, zdravi grad“ započeo je u petak, 17. svibnja tribinom 
održanom u prostorijama Gospodarske komore u kojoj su bile uključe-
ne sve četiri požeške osnovne škole. Svaka škola je na svoj način prezen-
tirala kako razvijati i očuvati svijest o zdravom načinu življenja i kako 
to primjenjivati od onih najmlađih. Tribini su prisustvovali ravnatelji 
škola, gradonačelnik, te počasni gost, veleposlanik Kraljevine Danske u 
RH Bo Eric Weber sa svojom suprugom.

Čast da započme tribinu pripala je učeničkom zboru Katoličke 
osnovne škole, koji je sa svojim dvjema izvedbama oduševio sve prisut-
ne. Zbor se je, pod mentorstvom profesorice glazbe Ljube Šolić, predsta-
vio skladbama Hajdemo, veliki i mali te Postoji jedan.

U nastavku su mališani iz OŠ Julija Kempfa i OŠ Antuna Kanižlića 
izveli svoje igrokaze demonstrirajući važnost očuvanja prirode. OŠ An-
tuna Kanižlića prezentirala je svoje brojne projekte, od zdrave prehrane 
i prehrambenih navika, pretilosti i dijabetesa do uzgajanja eko povrća. 
U tribinu se uključio i danski veleposlanik kojem su učenici postavili 
brojna pitanja o životu i navikama Danaca. Tribina je završila podukom 
o pravilnom držanju koju su prezentirale učenice OŠ Dobriše Cesarića, 
te plesnim nastupom mališana iz OŠ Julija Kempfa. Organizator tribine 
je OŠ Antuna Kanižlića, u suradnji s ostalim škola, te uz potporu Grada 
Požege i Turističke zajednice.

U prostorijama Katoličke osnovne škole u 
Požegi održan je 29. svibnja sastanak svih 
roditelja učenika spomenute škole prigodom 
završetka nastavne godine. Prisutne roditelje 
i sve učiteljice, učitelje i djelatnike škole po-
zdravio je ravnatelj Ivica Žuljević, zahvalivši 
im na svesrdnoj brizi za svoju djecu koju su 
očitovali tijekom čitave školske godine. Ukrat-
ko ih je upoznao s događajima do završetka 
nastave te istaknuo kako u Godini vjere kao 
škola želimo na svetkovinu Tijelova javno 
u procesiji s Presvetim posvjedočiti vjeru, 
zatim da će 10. lipnja biti misa zahvalnica u 

Piše: leonarda zelenika

susret roditelja s biskupom
znanja, nego odgoj koji povezuje um i srce te 
promiče mudrost, pomažući djeci da pravilno 
primijene svoje znanje. Spomenuo je globa-
lizacijske procese praćene ideologijama koje 
stavljaju u pitanje brak i obitelj, stvaraju odre-
đenu vrijednosnu prazninu i nesigurnost te je 
pozvao nazočne roditelje da se u demokrat-
skoj slobodi organizirano zauzimaju za pravo 
na odgoj djece u skladu sa svojom savješću i 
za vrijednosti braka i obitelji, kako su to ovih 
dana učinili mnogi u Hrvatskoj potpisujući 
peticiju inicijative „U ime obitelji“  ili Francuzi 
demonstrirajući u Parizu.

Istaknuo je potrebu stvaranja čvrste po-
vezanosti među svima onima u Hrvatskoj 
kojima je stalo do budućnosti njihove djece i 
domovine. Spomenuo je da ta povezanost ne 
smije biti usmjerena protiv bilo koga, nego za 
vrijednosti koje predstavljaju istinski temelj 
budućnosti. Na svršetku susreta biskup je re-
kao roditeljima da im zadaje svojevrsnu do-
maću zadaću: zajednički se dnevno pomoliti 
s djecom kako bi svoj brak i obitelj, napose 
poteškoće stavili u odnos s Bogom i tako du-
hovno bili snažniji.

piše: luka marjanović

Katedrali prigodom za-
vršetka školske godine 
te koncert 12. lipnja u 
Katedrali u predvečerje 
blagdana sv. Antuna. 
Pozvao je roditelje da 
sudjeluju na tradicional-
nom završnom susretu i 
druženju u Velikoj iduće-
ga 8. lipnja te i na taj na-
čin doprinesu izgradnji 
još čvršćeg zajedništva 
između roditelja i škole.

Cilj katoličke škole je odgoj 
koji povezuje um i srce
Na susretu je bio i biskup dr. Antun Škvor-
čević koji je u pozdravu izrazio roditeljima 
poštovanje i zahvalnost za ljubav i žrtvu koju 
ugrađuju u svoju djecu, za suradnju sa ško-
lom u njihovu odgoju i obrazovanju. Podsje-
tio ih je na specifi čne odgojne ciljeve katoličke 
škole kojima je polazište i temelj evanđeoska 
antropologija i sustav vrijednosti na kojem je 
izgrađena europska uljudba. Naglasio je kako 
katoličkoj školi nije cilj samo posredovanje 
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Požeški osnovnoškolci među kojima su bili i 
učenici Katoličke osnovne škole predvođeni 
svojim učiteljima i ravnateljima okupili su 
se 10. lipnja u požeškoj katedrali kako bi mi-
snim slavljem zahvalili Bogu za dobra koja su 
primili tijekom minule školske godine. Slav-
lje je predvodio msgr. Josip Devčić, generalni 
vikar Požeške biskupije.

Na početku slavlja  msgr. Devčić sve je po-
zdravio u ime požeškog biskupa dr. Antuna 
Škvorčevića i svoje osobno ime. Podsjetio je 
kako su djeci branili da priđu Isusu, a on im 
je rekao da puste malene k njemu jer njihovo 
je kraljevstvo nebesko. –Isus je znao i da tako 
mala djeca puno shvaćaju i razumiju. Poku-
šajmo čuti što nam to danas Isus ima reći – 
pozvao je djecu predvoditelj slavlja.

U homiliji je msgr. Devčić podsjetio kako je 
Bog svakome od nas dao neke talente na koji-
ma Bogu trebao zahvaliti, ali isto tako zahvalu 
trebamo uputi i učiteljima, kuharicama ali i 
mnogima drugima. Škola nije samo ustanova 
u kojoj se uči o različitim stvarima nego je ona 
mjesta gdje se stvara kompletna osoba kroz 
odgoj. Podsjetio je da nam je Bog dao savjest 
u kojoj je upisano što je dobro, a što nije, što 

Izletom proslavili
posljednji dan škole 
Već tradicionalno posljednji dan školske godine završili smo izletom na Požešku goru. 
Posljednji je dan škole ove godine došao brže nego ikada. Nakon doručka u školi 
učenici, predvođeni svojim učiteljicama i drugim djelatnicima škole, uputili su se na 
Požešku goru. Učenici i odrasli hrabro su svladali sve uspone i oko 9.30 sati stigli do 
kapelice sv. Vida pa su druženje i igre mogle početi. 

Na livadi kraj kapelice sv. Vida odvijao se pravi mali višeboj. Djevojčice su igrale 
Čovječe, ne ljuti se, učiteljice su se okušale u Crnom Petru i Sedmici, oni odvažniji su se 
okušali čak i u šahu. Osim već spomenutih igara, dao se je tu pronaći i Uno, badmin-
ton, odbojka, a najviše je učenika, većinom dječaka, igralo, naravno, nogomet. I ovoga 
su puta na koncu pobjednici bili svi. 

Oko podneva ravnatelj vlč. Ivica Žuljević i kuharica Melita dovezli su ručak i razne 
okrepljujuće napitke. Nakon što smo se pomolili prije jela i zahvalili Bogu na daro-
vima koje nam pruža, ručak je mogao početi. Ručali smo tako dru-
žeći se i razgovarajući o praznicima koji su pred 
nama i planovima koje ćemo provesti 
tijekom njih. Kako je vrijeme odmica-
lo, na veliku žalost mnogih, valjalo se 
vratiti u Školu. Prije povratka pokupili 
smo smeće koje smo napravili i lagano 
krenuli zahvalni dragom Bogu što nam 
je i ove godine podario ovako lijep dan za 
naše druženje i što je uspješno završila još 
jedna školska godina.

vima koje nam pruža, ručak je mogao početi. Ručali smo tako dru-
žeći se i razgovarajući o praznicima koji su pred žeći se i razgovarajući o praznicima koji su pred 

je i ove godine podario ovako lijep dan za 
naše druženje i što je uspješno završila još naše druženje i što je uspješno završila još 

Zahvalili Bogu na protekloj školskoj godini
je grijeh, a što krepost. Upozorio je 
kako se u đačkoj dobi javlja ljubomo-
ra zbog toga što je netko drugi dobio 
bolju ocjenu ili je pohvaljen. –Lju-
bomoru već sada moramo čupati iz 
svoga srca pa priznati da nisam dobio 
dobru ocjenu jer sam bio lijen ili mož-
da nemam te darove, ali zato imam 
drugi dar gdje ću se pokazati. Grijeh 
je i ako se pretvaramo, a posebno 
ako se pravimo važni. Takve drugi ne 
vole nego one koji sve prihvaća i sve 
podjednako voli. Isto tako nikada se nije do-
bro grupirati pa jedna grupa biti protiv druge 
grupe pa se onda još netko nametne za vođu 
– upozorio je msgr. Devčić. Molitve vjernika 
čitali su djelatnici svih osnovnih škola kao i 
učenici Katoličke osnovne škole. 

Na kraju misnog slavlja msgr. Devčić po-
zvao je učitelje da Bogu zahvale na učenicima 
koji su im podareni kako bi ih izgrađivali te ih 
upozorio da uvijek nastoje biti pravedni prema 
njima jer je to ono što ih najviše boli. –Zahva-
ljujem vam dragi učitelji za svaku vašu lijepu 
riječ, za vašu žrtvu i strpljivost. Zahvaljujem se 
vama dragi đaci što pokušavate biti strpljivi i 

sabrani te ispuniti ono što od vas očekuje dragi 
Bog, vaši roditelji i domovina a to je da budete 
ljudi znanja, stvaralaštva, otvorenosti i iskre-
nosti prema Bogu i čovjeku. Hvala svima koji 
su tijekom ove školske godine darivali sebe za 
dobro drugoga – poručio je misnik.

Pjevanje na misi predvodili su učenici 
Katoličke osnovne škole u Požegi pod rav-
nanjem profesorice Ljube Šolić, a glazbeno 
ih je popratio maestro Alen Kopunović Le-
getin. Na kraju svete mise vlč. Ivica Žuljević, 
ravnatelj Katoličke osnovne škole zahvalio je 
predvoditelju slavlja te svima koji su na nje-
mu sudjelovali.

Piše: dora marija marić

Piše: tena balog
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utorak, 18. lipnja djelatnici Katoličke 
osnovne škole otputovali su na ho-
dočašće u Nacionalno svetište sv. Jo-

sipa u Karlovcu. Sveti je Josip zaštitnik naše 
domovine, ali i šibenske i požeške katoličke 
škole. Upravo se zbog tih činjenica odluči-
lo krenuti na hodočašće baš u ovo Svetište. 
Djelatnici obje škole na put su krenuli u 
ranim jutarnjim satima, a na cilj su nešto 
ranije stigli Požežani koje su u Svetištu do-
čekali ljubazni domaćini na čelu s upravite-
ljem Svetišta vlč. Alojzijem Burjom. Nakon 
nekoliko ugodnih riječi pozdrava, stigli su i 
Šibenčani te je program zbližavanja s Isu-
som, sv. Josipom, ali i jednih s drugima mo-
gao početi.

Susret je započeo svetom misom, u spo-
menutom Svetištu, koju je predvodio tajnik 
šibenskog biskupa Ivasa don Roko Glasno-
vić, a koncelebrirali su ekonom Šibenske 
biskupije don Božo Škember te ravnatelj 
Katoličke osnovne škole u Požegi vlč. Ivica 
Žuljević. Prvo je čitanje čitala naša vjerou-

čiteljica Jasna Krstanović, a drugo učiteljica 
Lucija Lucić, dok su molitve vjernika pred-
vodili učitelji i djelatnici iz Šibenika. Don 
Roko je u homiliji progovorio o sv. Josipu, 
njegovoj vjeri i hrabrosti. Rekao je da sveti 
Josip nije samo po nekakvoj hijerarhiji je-
dan od najvećih svetaca, nego po tome što 
je bio odabran od Boga da bude Isusov ovo-
zemaljski otac i zaštitnik kao i zaručnik Bo-
gorodice Marije. Progovorio je o današnjim 
obiteljima, njihovim brigama i strahovima 
te je svima poručio da se ne boje biti sveti 
Josip svoga vremena. Na završetku misnog 
slavlja vlč. Žuljević predvodio je molitvu Li-
tanija sv. Josipu.

Nakon molitve djelatnici naših dviju 
katoličkih škola posjetili su staru gradinu 
Dubovac. Slikoviti dvorac iz 13. stoljeća 
predstavlja jedan od najljepših i najbolje sa-
čuvanih spomenika feudalnog graditeljstva 
Hrvatske. Premda je nastao mnogo ranije, 
prvi put se spominje tek 1339. godine u povi-
jesnim crkvenim spisima, a od 14. st. njime 

Susret djelatnika požeške i šibenske 
Katoličke osnovne škole u Karlovcu

gospodare različite plemićke obitelji. Poseb-
no se ističu Frankopani u čijem je vlasništvu 
dobio i svoj današnji izgled renesansnog 
kaštela s gotičkim elementima. Stari grad 
je kroz povijest promijenio brojne uloge, 
te je prošao razne transformacije i obnove, 
a danas predstavlja atraktivno turističko 
izletište, te pruža moguć nost obilaska unu-
trašnjosti, penjanja na vidikovac i posjeta 
muzejskoj izložbi u najvišoj kuli. U njemu je 
postavljena i stalna izložba, a s vidikovca se 
pruža pogled na cijeli grad i okolicu.

Nakon ručka i ugodnog druženja gdje 
je ravnateljica Katoličke osnovne škole u 
Šibeniku s. Mandica Starčević prigodnim 
darom još jednom pozvala Požežane u 
posjet Šibeniku, susret je nastavljen obi-
laskom prekrasne franjevačke crkve Pre-
svetog Trojstva i karlovačkog franjevačkog 
samostana koji posjeduje bogatu galeriju 
umjetnina i crkvenih predmeta koji da-
tiraju od prije nekoliko stoljeća. Stoljeća 
franjevačkog življenja i djelovanja u samoj 

IZ DANA U DAN

IZ DANA U DAN
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Susret djelatnika požeške i šibenske 
Katoličke osnovne škole u Karlovcu

povijesnoj jezgri grada Karlovca, trajna ob-
nova i izgradnja, stvaranje kulture i ljepote, 
učinila su od franjevačke crkve i njihova 
samostana u Karlovcu spomenar povijesti 
grada i riznicu hrvatske kulturne baštine. 
Već i sam graditeljski sklop franjevačkog 
samostana i crkve kao i povijesno slojevito 
i graditeljski vrijedno djelo,jedan je od naj-
vrednijih spomenika grada Karlovca. Na-
stajao je kroz tri i pol stoljeća gradnje, pa u 
svojem tlocrtu i arhitektonskim detaljima, a 
posebno u umjetničkoj opremi svojih pro-
stora nosi sva stilska obilježja, od renesan-
snih  vremena, do ranog i zrelog baroka, 
od i klasicizma i kasnog romantizma do su-
vremenih umjetničkih izraza. Franjevački 
samostan sa crkvom Presvetoga Trojstva uz 
vojne palače na središnjem gradskom trgu 
oblikuje i danas skladnost, arhitektonsku 
i spomeničku vrijednost povijesne jezgre 
grada Karlovca. Unutrašnjost crkve, crkve-
na lađa sa prizidanim joj pokrajnjim kape-
lama, bogato oslikana motivima iz evanđe-

lja, likovima i događajima iz života svetaca, 
uz bogatu dekoraciju sakralne inspiracije, 
prava riznica neka spadaju u najvišu spo-
meničku kategoriju.vrijednih umjetnina i 
djela umjetnog obrta od kojih 

Po završetku obilaska ovog kulturnog 
bogatstva, prepuni dojmova djelatnici ka-
toličkih škola krenuli su svojim kućama, 
put juga i istoka, uz čvrsto obećanje kako 
zajednički susreti više neće biti rijetkost.
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Stablo je moj dom
U jednoj hrastovoj šumi živjela je ptičica Sivka. U starom 
hrastu imala je svoje gnijezdo. Njeno gnijezdo je napravlje-
no od starog i mudrog hrasta Joze kojega uvijek pita za savi-
jet. Sivka ima puno susjeda. To su: lisica Lukavica, sova Mu-
drica, vuk Ustrašeni, pčela Pljašljivka i mali vrabac Palčič. 
Sivka često dolazi kod vrapca u goste. Jednog dana sjedili su 
zajedno i pjevali kad je najednom naišao lovac Strahimir. 
Ptičice su se jako uplašile i pobjegle kod Joze. Lovac je tamo 
prolazio i skoro ubio Sivku. Na svu sreću sve životinje su se 
okupile i spasile dvije ptičice. Lovac je pobjegao i nikad se 
nije vratio. Ptičice su živjele u sreći i ljubavi.
Sonja Paulić, 3.b

Marin Milevoj, 4.b

Helena Kesić, 4.a

Luka Mršić, 4.a

Ana Ciganović, 1.a

ZORA NA MORUNajljepša je zora Kad se gleda s plavog mora.Tad se sve sjaji Dok se na plaži djevojčice i dječaci igraju mali. I tako dok se svi igraju i dive Zori u pijesku,Sunce ih pozdravlja U jednom velikom bljesku.Marta Klarić, 4. B 

Moji ljetni praznici
Za vrijeme ljetnih praznika posjetit ću rodbinu u Zaprešiću, otići na more sa 
roditeljima, posjetit ću Međugorje i malo učiti da ne zaboravim gradivo.
Na moru će mi biti lijepo jer  ću se igrati, opustiti i plivati. Biti će mi lijepo i u 
Zaprešiću i u Međugorju jer su to mjesta koja jako volim posjetiti. U Zaprešiću 
će mi biti zabavno jer ću vidjeti svog kuma koji ima 3 godine i jako je sladak. 
Veselim se Međugorju jer ću se pomoliti za sve nas i moga pokojnog djeda.
 Ivan Bekić, 2.a

4. RAZRED
Ove četiri godine jako su brzo prošle

I sad su nove muke za petaše došle.

Bilo je puno muke i rada, 

ali smo jako pametni sada.

Mnoga su nam sjećanja kroz glave prošla,

A neka su nam sjećanja iz glave ošla.

Upoznali smo mnogo prijatelja

I snjima prošli puno sreće i veselja.

Sad napuštamo školske klupe

I idemo na praznike 

Puni veselja i nauke.

Petra Tomšić i Mateo Jakovac, 4. B

KAOS
Kada u sobu uđu mačke
Prevrnu se tačke.
Nastane kaos
I u sobu uleti kos.

Krpa, kanta i metla ožive 
A tačke prežive.
Kanta prolije vodu
A krpa vikne: Ne po podu!

Metla stane u čokoladu,
Pa u vodu i sve razmrlja po podu.
Krpa vikne: A joj
Čokoladni kolutić nije moj!

Sobu su pospremili, bila je čista
Svi su govorili da blista.
Ovoj pjesmi došao je kraj
Metla vam šalje veliki: Baj, baj!
Martina Marinac, 4.a



23

Benedikt Romić, 1.b

Karla Kujundžija i Lea Mihelec, 2.b

Luka Štimac, 3.b

Karlo Makarević, 1.a

SLAVONIJA
Brežuljci grle livade zelene

I ona nema ljude lijene.
Na Jankovcu Skakavac svoje ruke pruža

I ne želi znatiGdje je Palagruža.Prostrane livade se zelene
I sve više oduševljavaju mene.

Lijepe ljubičice pokazuju lijepo lice

I na drveću pjevaju male ptice.

Gdje se mačka i pas vole,
A da im žito urodi, ratari mole.

Tu živim ja, to je moja
Slavonija.Leonarda Zelenika, 4. b 

Hrvatska ima puno ljudi

Radosno ju gledam

Volim ju puno

A nikome je ne dam

Tako je lijepa

Slobodna i čista

Kao anđeo blista

A svima je bliska

Bruno Raguž, 2.a

Moja obiteljMama, tata, brat i jaObitelj smo malena!Jako se volimo, sve dijelimo
I uvijek se svemu veselimo.

Mama i tata roditelji su pravi,
Kuća nam je puna ljubavi.

Lara Marknjević, 1.b

LJEPOTE MOGA ZAVIČAJA
Još od davnina moj zavičaj nosi ime Valis Aurea, što u prijevodu znači Zlatna dolina.
Zeleni prsten oko doline čine divovi – čuvari: visoki Psunj, dugi i široki Papuk, pitoma Dilj gora i 
prelijepa Požeška gora. U njihovom podnožju mirisni vinogradi pozivaju brojne turiste na kaplji-
cu rujnog vina. Žuborenje potoka, cvrkut veselih ptica i zvuk tamburice čine himnu Valis Auree. 
Zlatnu dolinu ljudi su ukrasili brojnim draguljima. Ti dragulji su sela i gradovi, sve jedan ljepši 
od drugoga.
U najvećem dragulju – Požegi ja živim i uživam u nezaboravnom djetinjstvu.
Tena Korov, 3.a

Ana Kovačević, 2.a



24NAŠE RIJEČI I SLIKE

MOJA OBITELJ
Slušajte, vi morate znati!
Za mene brine moja najdraža mati. 
Jutrom kada me budi iz sna 
ja sam uvijek sretna i presretna. 
Tamo negdje iz mraka
pojavi se i moja baka
pa kaže: „Ti si moja maca
i bezbroj  bakinih poljubaca.“
Baka mi češlja i kosu 
i brine o izgledu mom 
pa sam zato sada sretna
što živim u društvu tom. 
I dida je dobre duše
pa nada mnom uvijek bdije,
tako nijedan dan nije prošao 
da dida sa mnom nije. 
Eto i veče stiže, 
stiže noćna tama. 
Tako kraj dide i bake 
ja nikad nisam sama. 
Mama mi puno radi, 
radi od jutra od mraka. 
Ali ja sam zato sretna 
što na mene paze dida i baka. 
Moja obitelj puna je želja, radosti i veselja. 
Svoju obitelj svaki dan gledam 
i zato nikom, nikom ih ne dam. 
Hana Gomerčić, 1.a

POZDRAV S JUGA
Ja sam roda Čelavo Kosa. Upravo sam došla na jug.
Raspakirala stvari i odmah počela pisati pismo.
To vam je za moju najbolju prijateljicu, Kosicu Kosac.

Draga moja prijateljice, ja sam stigla, baš mi je lijepo,
sunčam se i močim nogice. No ova zadnja dva dana
padala je kiša, mogu ti reći da se kupala tada nisam.
Hvala Bogu, na prognozi su najavili sunčano vrijeme.

Zaboravila sam ti reći, kad mi se pije limunada,
dobijem je dostavom. I usput, od svih tih vremenskih
obilježja, narasla mi je kosa. Sada sam prekrasna.
Puno pusa, tvoja Čelavo Kosa!

Spremila sam pismo u kovertu i zalijepila naljepnice, 
stavila u sandučić i poslala.

Sada me ispričajte, idem se praviti važna sa
svojom novom frizurom.
Nika Miličević, 3.a

 Moja obitelj
Volim kad me mama miluje i kad se smije.
Volim kad mi tata priča smiješne priče. 
Volim kad mi seka crta i pjesme piše,
A ja je tad volim sve više i više.
Volim svoju obitelj: mamu, tatu, seku
I kraj njih sam najsretnija na svijetu.
Laura Kosac, 1.b

Mihaela Gelenčir, 1.b

Sara Bartolović, 3.a

Ana Romić, 3.a

Matko Rončević i Filip Zelenika, 2.b
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GRAD POŽEGA
Kad mi sunce sa istoka krene,

Ja otvorim svoje oči snene.

Tad pogledam sve četiri strane,

Oko mene lipe i platane.

Ne mogu se naužit miline,

Rodnog kraja, požeške doline.

Nigdje nema tako lijepog kraja, 

od požeškog zavičaja.

Doline su ogrlile gore,

A u polju marljiv seljak ore.

Po gorama oko moga grada,

Ima puno lijepih vinograda.

Tu protječe rječica Orljava,

Na Orljavi grad Požega spava.

Marta Štimav, 4.a 

 Moj prijatelj vanzemaljac
Toga dana dok sam putovala svemirom susrela sam vanzemaljca. Zaključila sam 
da se bavi sportom jer je u jednoj ruci držao reket a u drugoj šarenu lopticu. Čini 
mi se da bi mogao imati tri godine jer je na sebi imao nešto poput pelene. Malen 
je i bucmast, tijelo mu je prekriveno glatkom zelenom kožom. Na glavi ima velike 
uši i dugački nos, nešto poput slona na dvije noge. Na rukama i nogama je imao po 
pet prstiju. Usta su mu žarko crvena i stalno nasmiješena. Kada sam ga pitala gdje 
stanuje, rekao je da živi u Duhovskoj ulici 16 s roditeljima i kućnim ljubimcem Fli-
kijem u kruškastoj kući na stablu. Gledala sam ga kako izvodi smiješne i neobične 
pokrete koji nisu  uobičajeni za nas s planete Zemlja. Nakon rastanka i povratka 
kući svima sam ispričala što sam vidjela i doživjela.
Ana Šain  2.b

Dom u srcu mom 
Moje srce nije veliko. U njemu nema puno mjesta jer to je malo dječje srce, ali ono naraste veliko kada u njega treba smjestiti velike ljubavi.

U mom srcu ima mjesta za ljubav prema majci, ocu, bratu, sestri, gradu, zavičaju, Domovini i prema domu. Moj dom čuva toplinu moje 
obitelji, a moja Domovina ima majčine oči, sestrin smijeh, dubinu mora i dobrotu svih ljudi. Domovina se u mom srcu sakrila u mirisu cvi-
jeća, zlatnim poljima koja se sjaje na vrelom ljetnom suncu, šuštanju zelenih krošnji u proljeće ili zrelim trešnjama. Domovina je i moj grad 
Požega koji je duboko zaključan u mom srcu i znam da je najljepši od svih gradova i sela kao što je najljepša i moja domovina Hrvatska.

Jednog dana kada odem u neki drugi kraj, u mom srcu će uvijek ostati slika mog doma i moje lijepe Hrvatske. Gdje god bila, to nikada 
neću zaboraviti.
Hana Boban, 3.b

ANA CIGANOVIĆ
U obitelji mi je živjeti drago, ona je moje najveće blago!
Otac, majka, djed i baka, dodati mogu čak i Šarka! 
Ljubav i radost, molitva, nada, čine da sreća u nama vlada. 

IVAN ČERNUŠAK
Moja obitelj nije kao svaka. Ona je velika, glasna i jaka. 
U njoj svakog dana žive moje sestre, braća, tata i mama. 
Obitelj je mjesto gdje stanuje sreća i gdje je ljubav najveća.

NIKOLINA TOLIĆ
Moja obitelj je za mene važna zato što nije lažna. 
U njoj sam sretna i onda kada sam sjetna. 

KARLO PIPINIĆ
U mojoj obitelji ima šestero ljudi od kojih je svatko 
drugačije naravi i ćudi.  A kad se  treba brinuti o 
nama, to većinom radi moja mama.

Domovina moja prepuna je boja.
Obala i kamen bijeli, Modro more nas veseli.Oblaci su plavo bijeli, Visoko nad nama sjeli.I nad nama sunce žarko,Na poljima klasje jarko.A kad jesen dođe meni cijelu šumu zašareni.

Kristijan Kopilaš 2.b

Mihael Ćavar, 3.b

Mateo Jakovac, 4.b
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lazba je umjetnost čiji je medij 
zvuk kojeg organiziramo u vre-
menu i prostoru, uglavnom po 

nekom planu i namjerno, iako ima i drugih 
načina. Glazba je umjetnost tona koja ople-
menjuje ćud čovjeka, budi osjećaj za red i 
ljepotu, te time idealizira i karakterizira ra-
zličite narode.

Sama riječ glazba potječe od slavenskog 
glas, a riječ muzika od grčkog μουσική τέχνη 
(mousikē téchnē) – “umjetnost muzâ”, od 
čega se zadržala samo prva riječ μουσική, 
što je izvedenica od riječi μούσα (mousa), što 
znači muza. Dalje se svijetom proširio latin-
ski oblik musica, koji je uglavnom opisivao 
ugodne zvukove. Upravo je takav oblik najče-
šći u svjetskim jezicima.

Defi nirati glazbu već je malo teže, a to su 
pokušavali mnogi, od muzikologa do inter-
pretatora. Uglavnom, za glazbu možemo reći 
da je umjetnost koja se izražava pjevanim i/
ili sviranim tonovima, raznim zvukovima, 
šumovima i tišinom između njih. Zvukovi-
ma i šumovima se koriste ponajviše moderni 
skladatelji kad žele pobliže glazbeno opisati 
neki sadržaj. Tišinu pak između tonova čine 
stanke (pauze).

Uz to što je reproduktivna (izvođačka) 
umjetnost, glazba spada u fi ne (lijepe) umjet-
nosti jer joj je cilj estetika. Kao što fi lm nazi-
vamo sedmom umjetnošću, tako je glazba po 
tradicionalnoj estetici prva umjetnost (odno-
sno prva na popisu umjetnosti). Glazba ima 
i dodirnih točaka s kazalištem, ne samo zato 

što se prakticira u njemu, 
već postoji i žanr koje je po-
suđuje i od jednog i od drugog 
– mjuzikl. Usko vezan za svo tro-
je, ali posebno s glazbom, je i ples.

Glazba je uobličeno vrijeme, budući da se 
može doživjeti samo u tijeku nekog vremena 
(za razliku od slikarstva koje uobličuje pro-
stor). Zbog toga glazba mora imati ritmičko 
uređenje svog sirovog materijala – tonova i 
drugih zvukova. Osim toga, glazbu uređuje-
mo i pomoću melodije (niza tonova raznih 
visina) i harmonije (istovremenosti raznih 
visina tonova). Tako ritam, melodija i harmo-
nija postaju osnovni elementi glazbe. (Izvor: 

Wikipedia)

… GLAZBU

Luka
Marjanović, 4.b

Glazba me zabavlja, 
zanimljiva je pa se zato 
i bavim njom. Glazba je 
čarobna.

Što kažu naši učenici o glazbi
Marta
Klarić, 4.b
Završila sam drugu 
godinu glazbene škole. 
Volim svirati različite 
pjesme, a bilo bi lijepo 
da se više ljudi bavi 
glazbom.

Lucija
Morvaj, 4.b
Volim i stranu i doma-
ću glazbu i slušam 
je svaki dan jer me 
opušta.

Emanuel
Berišić, 4.a
Polazim drugi razred 
glazbene škole i sviram 
gitaru. Volim jako glaz-
bu jer je zabavna.

Marta
Rajić, 4.b
Volim glazbu jer me 
podsjeća na djetinj-
stvo. Volim je slušati, 
ali i svirati.

Leonarda
Zelenika, 4.b
Volim glazbu jer me 
umiruje. Kada sviram 
opustim se i uživam. 
Glazba je nešto što 
jako volim i što me čini 
sretnom.

Dominik
Mikel, 4.a
Meni glazba znači 
sviranje. Sviram, dakle 
stvaram glazbu.

Mnogi naši učenici žele biti glazbenici:

Helena Kesić, 4.a

– Želim biti glazbenica zato 

što volim svirati, a počela 

sam i skaldati. Sviram gitaru i 

na njoj izmišljam razne male 

pjesmice. Potrudit ću se pa se 

možda moj san ostvari i po-

stanem glazbenica – navodi 

Helena.

Marta Štimac, 4.a 
O glazbi znam puno pa je logič-
no da želim postati glazbenica. 
Sviram klavir, a želim početi i 
pisati lijepe pjesme. Do sada 
sam napisala njih tri, a zovu se 
Glazbenica, Zabavna noć i Ples 
cvik – ponosno kaže Marta.

Marta Štimac, 4.a 
O glazbi znam puno pa je logič-
no da želim postati glazbenica. 

stanem glazbenica – navodi 
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što se prakticira u njemu, što se prakticira u njemu, 
već postoji i žanr koje je po-
suđuje i od jednog i od drugog 

. Usko vezan za svo tro-
je, ali posebno s glazbom, je i je, ali posebno s glazbom, je i plesples.
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Voliš li pjevati?

Sviraš li koji instrument?

Anketa o glazbi
Kako bismo što bolje proučili glazbu i njezin utjecaj na mlade proveli smo anketu na dijelu učenika točnije na njih 
četrdeset i pet. Anketa se sastojala od osam pitanja vezanih uz njihove glazbene navike.

Na prvo pitanje koje je glasilo voliš li glazbu, trideset i četiri učenika su odgovorila da vole, a samo je jedan učenik 
odgovorio negativno!  Drugo pitanje je glasilo voliš li pjevati, a ovaj se put negativno izjasnilo šest učenika, a njih dvade-
set i devetero je odgovorilo kako vole. Treće je pitanje se odnosilo na to sviraju li koji instrument, a zanimljiv je podatak 
da od njih trideset i petero svira čak dvadeset i jedan učenik, a samo njih četrnaest ne.

Na pitanje koji instrument sviraju od njih dvadeset i jedno čak trinaestero ih svira klavir, četvero gitaru, a po dvoje 
ih svira trubu i sintisajzer. Od trideset i pet ispitanika više od 50% pohađa glazbenu školu, njih osamnaest, a sedamna-
est ih ne pohađa. Prema već vidljivim podatcima nije začuđujuće da većina ispitanika pjeva i u školskom zboru i to 
dvadeset i jedan učenik, a četrnaest ih ne pjeva. 

Rock tijesno pobijedio pop, a strana domaću
Posljednja dva pitanja ove glazbene ankete odnosila su se na vrstu glazbe koju najviše vole. Tako je trinaest učenika 
odgovorilo da najviše vole rock, dok njih dvanaest najviše voli pop. Na trećem se mjestu neočekivano našla klasika koju 
preferira četvero učenika, a po dvoje se učenika izjasnilo da najviše vole techno, house i narodnu glazbu.

Na pitanje vole li više domaću ili stranu glazbu, šesnaestero je učenika odgovorilo da više vole domaću, a njih 
devetnaest stranu glazbu.

Voliš li glazbu?

1
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Pohađaš li glazbenu školu? Koju glazbu voliš?

Dora Marija Marić, 4.b– Tata mi je pričao kako je lijepo kad te svi poznaju zato želim postati glazbeni-ca i naučiti svirati sve instrumente. Za-sad znam svirati blok fl autu i glasovir. Lijepo je slušati sebe kako sviraš, a još je ljepše kada vidiš da i drugi uživaju slušajući te – kaže Dora Marija.

Tena Balog, 4.b

Moja sestrična Helena je 

glazbenica pa želim biti 

i ja. Uz glazbu htjela bih 

postati i učiteljica. Kad po-

stanem glazbenica željela 

bih najbolje svirati u Pože-

gi i dalje, ali biti i najbolja 

učiteljica – kaže Tena.

Rafaela Jakobović, 4.b
– Ja želim postati glazbenica jer volim 
glazbu i uvijek je slušam. Skladala sam 
nekoliko skladbica i napisala im i rije-
či. Sviram svojoj braći dječje pjesmice 
na klaviru i oni uvijek budu veseli. Na 
satima klavira uvijek dobijem skladbe 
za više razrede i to je super. Vrlo sam 
sretna što znam svirati i pjevati te 
zbog toga želim postati glazbenica – 
ponosno navodi Rafaela.

Petra Kordić, 4.b– Želim biti glazbenica jer volim glazbu i od malena je slušam. Sviram klavir u Glaz-benoj školi u Požegi i jako mi dobro ide. Često idem na koncerte, a volim pogledati i operu. Dok pišem zadaću, slušam glazbu i zato što je jako volim, nadam se da ću jednoga dana postati poznata glazbenica - istaknula je Petra.

Ana Raštegorac, 4.a– Želim biti glazbenica zato što mi je zanimljivo svirati. Tako u Glazbe-noj školi sviram klavir – kaže Ana.

Fran Mjertan, 4.a

– Želim biti glazbenik jer su oni 

poznati, a i ja želim biti slavan. 

Najveći glazbenik mi je Bach. 

On je jako slavan te su njego-

ve pjesme jako dobre. Sviram 

klavir i skladam  pjesme koje 

me opuštaju – ističe Fran.
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…GLAZBENIK

Kako bi saznali što je potrebno da postanemo glazbenici, pitali smo 
nekoliko pitanja Požežanku Helenu Valenta, Teninu sestričnu koja 
već dugo svira klavir.

Helena, što te je privuklo glazbi odnosno klaviru ?
Od malena sam voljela glazbu, puno sam ju slušala i bila okružena 
njome pa se i možda iz toga izrodila neka ljubav prema istoj. A klavir 
me uvijek fascinirao sa svojom veličinom, snagom zvuka i prekra-
snim tonovima koji izlaze iz njega pa kada bih došla negdje gdje se 
nalazio klavir, prvo bih sjedala za njega i pokušavala odsvirati poko-
ju notu. Potom su roditelji zapazili da posjedujem talent i imam želju 
svirati klavir pa su me dalje usmjeravali. 

Kako je svirati pred javnosti ?
Izaći pred javnost nikada nije lako. Uvijek postoji trema koja je u 
svakom slučaju normalna ukoliko ju osoba može kontrolirati te  tada 
ona postaje pozitivna. A tremu imamo zato što nam je stalo do ono-
ga što u tom trenutku izvodimo. Čak i najveći izvođači imaju tremu 
prije nego izađu na pozornicu pred ljude, ali koliko god to sve možda 
zvučalo strašno ipak je javni nastup najljepši dio procesa jednog na-
pretka koji je doveo do javnog izvođenja. 

Koliko instrumenata sviraš ?
Zasada sviram samo klavir, iako sam u srednjoj školu učila svirati 
tamburicu, no s obzirom da je od tad prošlo nekoliko godina, zabo-
ravila sam. Ali kroz budućnost  bih ipak voljela naučiti svirati još po-
neki instrument. 

Kolik dnevno vježbaš i sviraš ?
Ovisno o vremenu kojim raspolažem tijekom dana. Uglavnom vjež-
bam oko 4-5 sati dnevno iako se kvalitetno vježbanje ne bi trebalo 
svoditi na sate provedene za instrumentom jer ako se vježba kon-
centrirano, mnogo se posla može napraviti i u puno manje vremena.

Je li istina da treba  1.000 minuta kako bi se postao dobar glaz-
benik?
Moram priznati da za tu tvrdnju još nisam čula, ali smatram da nije 
baš pouzdana jer da bi se postalo dobar glazbenik treba uložiti puno 
truda i rada. Također mislim da je za sve ključan talent, ali i trud bez 
kojeg nema napretka.

Tko ti je glazbeni uzor ??
Ne bih rekla da imam glazbenog uzora, ali bih izdvojila svoju bivšu 
profesoricu klavira Marinu koja mi je otkrila neke nove puteve glaz-
be i uz koju sam ustvari upoznala glazbu kakvu do tada nisam po-
znavala. To je bilo jedno prekrasno iskustvo surađivanja sa takvom 
osobom koja naprosto iz svakoga izvlači ono najbolje. Divim se ljudi-

Glazbenici su svi ljudi koji se bave glazbom,
a to mogu na mnogo načina. Tako se među glazbenike ubrajaju 
skladatelji, interpretatori, dirigenti, muzikolozi, graditelji 
instrumenata, glazbeni pedagozi i Disc Jockeyi (DJ-i)

ma kao što je ona jer svo ono bogatstvo koje je nosila u sebi, nesebično 
je prenosila na svoje studente. 

Kakvu vrstu glazbe voliš svirati i slušati ?
Ponekad uzmem odmak od onoga što zahtijevaju obaveze pa se po-
zabavim svjetovnijom glazbom, ovisno u kakvom sam raspoloženju. 
Uglavnom sama po sluhu prenosim na klavir svoje misli i ono što ču-
jem . Nemam određenu vrstu glazbe koju volim slušati, svaka ukusna 
glazba je dovoljno lijepa pa što mi se svidi, to i slušam.

Koji su ti planovi za budućnost ?
Za sada mi je cilj diplomirati za jednu godinu te potom naći posao. A 
za dalje što život nosi, teško je znati iako ću ustrajati da ostvarim neke 
planove u onome što me zaista ispunjava te bih željela prenijeti na 
druge ono što sam naučila.
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Piše: LUCIJA MORVAJ

U petak, 15. ožujka, započelo je obilježava-

nje Dana škole. Tom su prigodom organizi-

rane radionice za djecu i njihove roditelje 

u prostorijama Škole. Radionice su se od-

vijale, zbog velikog interesa, u tri učionice. 

U jednoj učionici bili su roditelji i učenici 

prvog razreda, u drugoj su učionici bili 

učenici i roditelji drugog i trećeg razreda, 

a učenici i roditelji četvrtog razreda zapo-

čeli su svoju radionicu nešto ranije pa su 

oni bili sami.

Radionice su vodile sve učiteljice, a 

glavne su organizatorice bile učiteljice iz 

produženog boravka. Marljive dječje ruke 

tako su, uz pomoć svojih roditelja i učite-

ljica, vrijedno stvarale razne predmete i 

suvenire uskršnje tematike. Svi ti predmeti 

naći će se na našem štandu na Cvjetnicu 

ispred Katedrale, te u Dvorani sv. Terezije 

Avilske na dan priredbe povodom Dana 

škole, i biti ponuđeni ljudima uz simbolič-

nu naknadu.

Sav dobiveni prihod od izrađenih pred-

meta, kao i milostinja prikupljena na sve-

toj misi na Dan škole, bit će namijenjeni u 

humanitarne svrhe i usmjerit će se potre-

bitim obiteljima naših učenika kako bi svi 

dostojno proslavili najveći nadolazeći kr-

šćanski blagdan - Uskrs. Tako je i ova radio-

nica prigodom Dana škole dobila humani-

tarni karakter, a svi oni koji su sudjelovali 

u njoj, mogu biti sretni i zadovoljni jer su i 

na taj način nekome pomogli. 

RADIONICA PRODUŽENOG BORAVKA 
PRIGODOM DANA ŠKOLE
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Piše: lucija morvaj

„Požega, grad koji volim“ bila je tema ovogodišnjeg natječaja za 
najbolji likovni rad djece dječjih vrtića te za najbolji likovni i lite-

Županijska smotra zborova
Požeška Glazbena škola bila je, 17.travnja, 
domaćin Županijske smotre pjevačkih zbo-
rova učenika osnovnih i srednjih škola Po-
žeško-slavonske županije. Nastupilo je deset 
zborova iz Lipika, Požege, Pleternice, Kutje-
va, Kaptola i Pakraca s oko 400 sudionika. 
Zbog izgradnje i renoviranja prostorija Glaz-
bene škole, nastupi su održani u Obrtničkom 
domu.

Uvodnu riječ pozdrava izrekao je ravna-
telj Glazbene škole, gospodin Valentin Veljko 
Škorvaga istaknuvši kako je Smotra prilika 
da učenici i njihovi voditelji vide na kojem su 
nivou, što još trebaju napraviti i kako unapri-
jediti svoj rad.

Na smotri je fenomenalnom izvedbom na-
stupio i pjevački zbor učenika Katoličke osnov-
ne škole u Požegi pod ravnanjem profesorice 

glazbe, gospođe Ljube Šolić, a glazbeno ih je 
popratio gospodin Tomislav Jurić. Naš se zbor 
predstavio skladbama: Potočić, Hajmo, djeco, 
Moja baka te Postoji jedan, a za svoj je nastup 
dobio same pohvale. Na koncu je programa gos-
podin Ferdinand Troha, zamjenik župana za 
društvene djelatnosti, uručio priznanje gospođi 
Šolić i Katoličkoj osnovnoj školi za sudjelovanje 
na ovoj Smotri.

»Požega - grad koji volim«

Marin najbolji u matematičkom natjecanju Klokan

rarni rad učenika osnovnih škola. Dodjelom nagrada onim najbo-
ljima završio je još jedan dio akcije „Volim svoj Grad Požegu“ koja 
je započela još prošloga mjeseca s ciljem podizanja svijesti o potrebi 
čuvanja i brige o svom gradu i neposrednom okolišu u kojem živi-
mo. Priznanja im je uručio gradonačelnik Zdravko Ronko na prigod-
nom prijemu u Gradskoj vijećnici. – Nastojimo djeci od malih nogu 
usaditi ljubav prema svom gradu kako bi ga kada odrastu nastavili 
razvijati s ljubavlju koju su stekli od malena. A ljubav za svoj grad 
znači željeti i truditi se da grad bude uredan, čist, s lijepim fasada-
ma, čistim ulicama i uređenim parkovima. Lijep život podrazumije-
va i zdrav život, a čistoća, urednost i ljepota mu itekako pridonose 
– poručio je Ronko.

Naša škola polučila je odlične rezultate! Tako su Matko Rončević 
i Filip Zelenika iz 2.b razreda, pod mentorstvom učiteljice Martine 
Čerti, osvojili treće mjesto u kategoriji likovnih radova, dok je Marta 
Štimac, učenica 4.b razreda, pod mentorstvom učiteljice Anite Rašić, 
osvojila drugo mjesto u kategoriji literarnih radova.

Hrvatsko matematičko društvo u Hrvatskoj po petnaesti je put organiziralo Međunarodno matematičko natjecanje Klo-
kan bez granica u kojemu je već drugi put sudjelovala i naša škola. Cilj je ovog natjecanja popularizirati matematiku 
već u mlađoj dobi djece.  Osnovna je namjera motivirati učenike svih uzrasta da se bave matematikom, razvijati kod 
njih mišljenje, posebno ono logičko i stvaralačko koje se i najviše cijeni. Zadaci nisu iz gradiva koje se radi u školi, već je 
to natjecanje koje zahtjeva logičko razmišljanje. Za sudjelovanje, svaki učenik - sudionik dobio je i  simboličan poklon. 
Među deset posto učenika u kategoriji Leptirić nalazi se i učenik Katoličke osnovne škole u Požegi Marin Grbeš koji je 
zauzeo visoko 17. mjesto. Ovom prigodom čestitamo Marinu i njegovoj mentorici, učiteljici Ivoni Šimunović. (M.K.)
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Piše: marta klarić

Piše: luka marjanović
Zapaženo sudjelovanje
na ovogodišnjem LiDraNu
Dana 22. veljače 2013. godine  Katolička osnovna škola u Požegi sudje-
lovala je na Županijskoj smotri LiDraNo koja se ove godine održala u 
Osnovnoj školi „Ivan Goran Kovačić“ u Velikoj. 

Škola se predstavila u kategoriji literarnog, samostalnog novinar-
skog i dramskog izričaja te u kategoriji školskih listova.

U kategoriji literarnih radova zapažene nastupe imale su Hana 
Boban iz trećeg razreda s radom “Blagdani su poput zvijezda”, a pod 
mentorstvom učiteljice Ivone Šimunović, te Leonarda Zelenika i Mar-
ta Klarić iz četvrtog razreda pod mentorstvom učiteljice Josipe Petriš-
ka, a s radovima “Vukovar” i “Što ujutro radi cvijet”.

U kategoriji dramsko-scenskog izričaja, pod mentorstvom učitelji-
ce Anite Rašić, predstavili smo se igrokazom Panika u Strahogradu. 
U igrokazu su sudjelovali učenici četvrtog razreda: Šimun Banović, 
Emanuel Berišić, Gerda Bilobrk, Rahela Grbeš, Helena Kesić, Ivan 
Martić, Fran Mjertan, Luka Mršić, Mateja Raljević i Marta Štimac. Re-
datelj Mario Kovač, koji je bio državni izbornik u ovoj kategoriji,  re-
kao je da nije gledao bolju predstavu posljednjih nekoliko dana.

Školski list Emanuel predstavio je učenik Luka Marjanović uz 
pomoć Marte Rajić te je isti prošao dalje uz list »Košuta« čaglinske 
osnovne škole, i predložen je za državnu razinu.

U kategoriji samostalnih novinarskih radova, pod mentorstvom 
profesora Vjekoslava Marića, sudjelovale su učenice Dora Marija Ma-
rić, Lucija Morvaj i Marta Rajić od kojih je Marta sa svojim radom “Uče 
šivati izrađujući nakit” polučila odličan uspjeh te je proglašena među 
dva najbolja rada i predložena za državnu razinu.

Tena osvojila prvu nagradu
u sklopu projekta “Volim Hrvatsku”
Turistička zajednica Požeško-slavonske županije provela je natječaj „Djeca 
crtaju i pišu Hrvatsku“ u osnovnim školama i dječjim vrtićima u sklopu 
projekta „Volim Hrvatsku 2013.“ Hrvatske turističke zajednice. Tim povo-
dom, danas je u Velikoj vijećnici Požeško-slavonske županije održana do-
djela priznanja i nagrada, te poklona mentorima, učenicima i djeci.

Ovogodišnja tema natječaja bila je „Ljepote moga zavičaja“, a na natje-
čaj se prijavilo deset osnovnih škola u konkurenciji literarnih radova, te 
deset u konkurenciji likovnih radova, gdje se prijavilo i devet dječjih vrti-
ća iz naše županije.

Prvo mjesto u kategoriji likovnih radova osvojila je učenica Katoličke 
osnovne škole u Požegi Tena Korov pod mentorstvom svoje učiteljice Zrin-
ke Bešlić, a iste su u pratnji ravnatelja Škole Ivice Žuljevića, primile prigod-
na priznanja, darove kao i ček od 5000 kuna, koji je namijenjen za školske 
potrebe. Valja istaknuti da je Tena dobila još jedno priznanje za sudjelovanje i u literarnom dijelu natječaja. Ovim putem od srca čestitamo 
našoj Teni i njezinoj mentorici.
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Humanitarnom akcijom 
pomogli malom Borni
Dječak Borna Markanjević, brat naše učenice Lare iz 1.b razreda, bo-
luje od oštećenja nastalih ostankom bez kisika tijekom prijevreme-
nog poroda.

Katolička osnovna škola organizirala je tom prilikom humanitar-
nu akciju prikupljanja materijalne pomoći za dječakovo liječenje u 
dalekom Singapuru.

U humanitarnoj akciji sudjelovali su djelatnici, učenici i roditelji 
naše škole, a značajan doprinos dali su i roditelji naših budućih učeni-
ka. U ovoj je akciji prikupljeno čak 17000 kuna. Ravnatelj vlč. Ivica Žu-
ljević, učiteljica Ivana Čuljak i naši učenici tom su prigodom  dana 21. 
veljače posjetili obitelj Markanjević te im uručili prikupljeni novac 
kako bi imali bar za zrakoplovnu kartu koja košta preko 15000 kuna.

Mali Borna i njegova majka Marijana odlaze u Singapur na lije-
čenje već početkom ožujka i tamo će boraviti 3 tjedna. Liječnici će 
malom Borni proširiti vene kako bi dobivao više kisika u mozak.

Djelatnici, učenici i roditelji Katoličke osnovne škole u Požegi žele 
malom Borni uspješno liječenje.

Učenici Katoličke osnovne škole u Požegi zajedno sa svojim učite-
ljicama predali su 7. svibnja Dorotei Dunđer, redovnici Marijinih 
sestara od čudotvorne medaljice, novac koji su skupljali tijekom 
ove školske godine za školovanje siromašne djece u Beninu. Kato-
lička škola od svoga osnutka prije pet godina započela je s projek-
tom školovanja siromašnih učenika u Beninu. Svaki razred školu-
je jednog učenika. Za jednu školsku godinu potrebno je osigurati 
100 eura.

Sestra Dorota Dunđer koja je već 25 godina misionarka u Beni-
nu, kazala je da roditelji ne mogu slati svoju djecu u školu jer za 
to nemaju novac, a ako i imaju, radije uvijek pošalju muško dijete 
nego žensko.  – Ženska djeca kada postanu malo svjesnija počinju 
bježati u školu. Ako nitko za njih ne plati školarinu nitko ih ništa 
neće ni pitati niti će dobiti svjedodžbu da su završili razred – obja-
snila je s. Dorotea koja je učenike posebno iznenadila konstata-
cijom da se tamo djevojčice udaju već s 12-13 godina. Zbog toga 

je jako važno da im se pruži mogućnost školovanja tako da se ne 
moraju rano udati, a sa završenom školom moći će se i zaposliti.

– Da nema vas i sličnih vama mi ne bismo mogli školovati nijedno 
dijete. Mi smo samo posrednici – kazala je s. Dorotea te zahvalila svi-
ma koji se odriču nekih stvari kako bi mogli pridonijeti školovanju si-
romašnih đaka. Učenici su bili puni pitanja za s. Doroteu koja strpljivo 
odgovarala i nastojala na što slikovitiji način predočiti život u Beninu 
koji je za naše prilike teško zamisliv.

–  Već četiri godine, od prvog razreda, mi skupljamo novac za jed-
nu djevojčicu. Kada želim kupiti čokoladu sjetim se kako je njoj teško,  
pa umjesto čokolade taj novac donesem u školu. Zbog toga se osjećam 
jako ispunjeno i sretno jer mogu učiniti dobro djelo i nekome pomoći 
– kazala je Lucija Morvaj, učenica 4. razreda.

Ravnatelj škole Ivica Žuljević zahvalio je s. Dorotei na dolasku i 
svjedočenju te učenicima škole što su svojim odricanjem pomogli da 
njihovi vršnjaci idu u školu. 

Učenici Katoličke osnovne škole predali novac za siromašne đake 

Svaki razred školuje jednog 
učenika u Beninu

Piše: luka marjanović
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SUSRET DJELATNIKA KATOLIČKIH ŠKOLA NAŠE BISKUPIJE

Kršćanska vjera 
ima odgojnu dimenziju

U prostorima i u organizaciji Odgojno-obrazovnog centra Požeške 
biskupije održan je 12. siječnja redoviti formacijski susret djelatnika 
katoličkih škola Požeške biskupije. Na njem su sudjelovali učitelji Ka-
toličke gimnazije u Požegi na čelu s ravnateljem Robertom Mokrim, 
Katoličke klasične gimnazije u Virovitici na čelu s ravnateljem Ivicom 
Šohom te Katoličke osnovne škole u Požegi na čelu s ravnateljem Ivi-
com Žuljevićem. 

Milosna pedagogija
Nakon pozdrava upravitelja Centra Ivice Žuljevića, biskup Antun 
Škvorčević je predvodio molitvu u okviru koje je pročitan ulomak 
iz Poslanice sv. Pavla Titu. Tumačeći naviještenu riječ, biskup je ista-
knuo kako Apostol podsjeća na to da Bog djeluje odgojno svojom mi-
lošću koja ima svoj vrhunac u Isusovu „on sebe dade za nas“. Spome-
nuo je da se katoličke škole, napose učitelji, trebaju truditi oko što veće 
stručnosti, ali da im je posebnost u tome što učitelji i učenici prihva-
ćaju Božju milosnu pedagogiju, te u vjeri otvaraju svoja bića za dje-
lovanje Isusa Krista u snazi njegova Duha, odričući se „bezbožnosti i 
svjetovnih požuda“ i nastojeći oko „razumnog, pravednog i pobožnog 
života“ koji se očituje u požrtvovnosti i sebedarju učitelja za učenike 
poput samoga Krista. Poželio je da katoličke škole Požeške biskupije u 
2013. godini i novom polugodištu rastu u toj svijesti i pomažu mladim 
ljudima da se izgrađuju u cjelovitosti svoje osobe.

Potom je dr. Željko Tanjić, rektor Hrvatskog katoličkog sveučilišta 
u Zagrebu održao predavanje na temu «Pitanja i značenje katoličkog 
školstva» u kojem je pojasnio zašto se Crkva uopće bavi školstvom. 

Autoritet i tradicija
Kršćanska vjera ima odgojnu dimenziju jer se odnos prema Bogu 
shvaća kroz paradigmu odgoja. Odnos prema Bogu je pedagoški 

hod, istaknuo je predavač, što povezuje Crkvu i 
školstvo i zbog čega je sasvim prirodno da su se 
sveučilišta i školstvo razvili upravopod okriljem 
Crkve. Sustav obrazovanja obilježen je racional-
nošću – dimenzijom kojom je obilježena i sama 
vjera, jer vjera se uvijek dala izazvati i oblikovati 
kroz promišljanje. Sintagma «katolička škola» go-
vori o pravoj dimenziji katoličkog – univerzalnog 
i pravoj dimenziji škole koja treba voditi prema 
tom univerzalnom. Katolička škola odgaja uka-
zujući na Boga i pokušavajući izgraditi cjelovitu 
osobu, ali i poštujući njezinu slobodu. Škola mora 
počivati na autoritetu i tradiciji, istaknuo je dr. 
Tanjić i nastavio  da autoritet znači posredovanje 
određene vizije svijeta tj. cjeline. Škola upravo 
ima zadaću postupno pripremiti osobu za svijet 
odraslih, ali ju i sačuvati od tog svijeta u djetinj-
stvu. Tu se pojavljuje fenomen infantilnosti gdje 
odrasli žele biti kao djeca, odbacujući tako bilo ka-

kvo preuzimanje odgovornosti i odgajanja djeteta. Potom je predavač 
objasnio pojam tradicije koja je potrebita u školstvu, a koja znači da 
moramo dijete upozoriti da ulazi u svijet koji ne započinje s njime, 
a koji nije započeo ni s nama. Na koncu je dr. Tanjić zaključio kako 
katolički odgoj tj. katolička škola nudi viziju cjelovitosti osobe jer ono 
životno, ljudsko i kršćansko stavlja onkraj tehničkih rješenja.

Nakon predavanja otvorena je rasprava o katoličkim školama u 
Europi, SAD-u i Kanadi, njihovoj važnosti i funkcioniranju. Uslijedio 
je kratki odmor nakon kojeg su se  svi uputili u katedralu sv. Terezije 
Avilske, gdje su sudjelovali na zajedničkoj pobožnosti pred Presvetim. 
Susret je završio domjenkom u  Domu pape Ivana Pavla II., gdje je 
biskup dr. Antun Škvorčević zahvalio ravnateljima i svim djelatnici-
ma na svemu što čine u radu s djecom i mladima. Istaknuo je kako bi 
ovaj dio naše domovine bio  duhovno siromašniji bez katoličkih škola. 
Biskup je prigodom Božića u Godini vjere svima darovao Katekizam 
Katoličke Crkve. (I.Ž.)
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Na Posljednjoj večeri blagoslovili su 
apostoli Isusovo tijelo i pili njegovu 
krv pod prilikama kruha i vina. To je 
bila njihova „ prva sveta pričest“.

Sveta je pričest jedan od sedam 
svetih sakramenata te zajedno s kr-
štenjem i potvrdom čine sakramente 
kršćanske inicijacije. Sakrament Sve-
te pričesti primila je druga generaci-
ja učenika iz naše Katoličke osnovne 
škole. Prva je u svojoj župi sv. Barbare 
u Jakšiću 7. travnja svetu pričest pri-
mila Helena Makarević iz ruku svog 
župnika vlč. Josipa Pendžića. Dva 
tjedna kasnije ovom sakramentu u 
Župi sv. Leopolda Mandića pristupili 
su prvopričesnici: Matko Ćavar, Mag-
dalena Čolić, Karlo Perić, Ana Romić i 
Nikolina Tomšić. Sakrament im je po-
dijelio župnik Jozo Jurić.  Većina naših 
trećaša Prvu svetu pričest primila je 
28. travnja. U Župi sv. Ivana Krstite-
lja u Vidovcima po rukama župnika 
Nedjeljka Androša prvi put se pri-
čestila: Iva Miličević, Nika Miličević, 
Ena Bošnjak, Mihael Ćavar i Stjepan 
Ćavar. Istog dana u Župi sv. Terezije 
Avilske sakrament je podijelio župnik 
i ravnatelj vlč. Ivica Žuljević. Primili 
su ga: Jakov Bogadi, Martina Boško-
vić, David Gelenčir, Filip Krmpotić, 
Roko Puljašić, Magdalena Černušak, 
Fani Gabrijela Čerti, Damjan Doma-
zet, Nikola Gacik, Marin Grbeš, Karla 
Jagetić, Lovro Potrebica, Mirta Puss, 
Danijel Orešković, Nevenka Savić, 
Nora Šarić i Luka štimac. Župa Duha 
Svetoga imala je slavlje 28. travnja 
gdje su Svetoj pričesti pristupili: Sara 
Bartolović, Tena Korov, Filip Križa-
nac, Luka Međugorac, Karlo Penava, 
Domagoj Pojer, Vanesa Vukušić, Hana 
Boban, Lana Dundović, Tea Jamuljak, 
Fran Matić i Sonja Paulić. Prvi put ih 
je pričestio gvardijan Josip Poleto. 

SLAVLJE PRVE SVETE PRIČESTI
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SLAVLJE PRVE SVETE PRIČESTI

- Da Božji život može u nama rasti 
i jačati, Nebeski Otac daruje nam Ne-
beski kruh. U Presvetom Oltarskom 
Sakramentu Isus je živ. Zato priče-
šćujući se, primamo Isusa u cijelosti, 
njegovo tijelo i krv, dušu i božanstvo. 
Isus je živ i cio u svakom dijelu  svete 
Hostije  – ističe vjeroučiteljica Jasna 
Krstanović. 

Dodala je da su kruh i vino, uz 
križ, sigurno najprepoznatljiviji zna-
kovi kršćana. Kruh kao jedna sasvim 
uobičaje  primamo Isusa u cijelosti 
(i na, svakodnevna hrana  i vino kao 
uobičajeno piće – po pretvorbi na misi 
postaju nam hrana i piće za život vječ-
ni: Isusovo Tijelo i Krv! -U znakovima 
kruha i vina istodobno je sadržan i 
naš „dar“ – naš trud! Od zrna pšeni-
ce do kruha, kao i od bobica grožđa 
do vina dug je i naporan put. Čovjek 
mora uložiti cijeloga sebe, puno rada, 
znoja strpljivosti i vještine – da bi 
došao do tih običnih, ali dragocjenih 
namirnica. Baš kao što i u vjerničkom 
životu treba puno dobrote i zalaganja 
da bismo zaslužili vječni život – za-
ključila je vjeroučiteljica Jasna. (J.K)
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Prva generacija naših učenika 27. svibnja krenula je u školu prirode u Selce. Bili su jako sretni 
što će nešto novo naučiti, ali se i više družiti sa svojim prijateljima. Nakon što su se pozdravili s 
roditeljima i ravnateljem, te nakon molitve, radosno su krenuli na put.

PONEDJELJAK
U autobusu se razgovaralo, spavalo, pjevalo, 
gledalo crtiće itd. Prvo smo bili u N.P. Risnjak 
gdje smo naučili nešto više o njemu. Rendžer 
Dalibor koji nas je vodio, rekao je da je staza, 
čijim djelom smo prošli, duga oko četiri kilo-
metra, te da je kružna. Risnjak je nacional-
nim parkom proglašen u rujnu 1953. godine, 
a površina mu je 6400 hektara. Krenuli smo u 
obilazak poučne staze „Leska“. Prvo smo čuli 
da je Risnjak ime dobio po risu, ali da osim 
njega na Risnjaku žive još vuk i medvjed. Na 
Risnjaku živi 114 vrsta ptica od kojih 78 osta-
je u zimi. Četiri vrste ptica su najugroženije, 
a to su:Sivi sokol, Mali ćuk, Tetrijev gluhan, 
te Troprsti djetlić. Na području Risnjaka pre-
vladava crnogorična šuma, a ima i 15 vrsta 
drveća. 

Kada smo stigli u hostel i raspakirali se 
išli smo igrati sportske igre. Mogli su odabrati 
graničar ili stolni tenis.Bilo je jako zanimljivo.

UTORAK
Utorak je bio zanimljiv. Nakon doručka išli 
smo na otok Krk. Na Krku smo vidjeli magarca, 
ogromne zidine, te sunčani sat. Utorak je bio 
oblačan pa nismo mogli vidjeti koliko je sati. 
Dok smo išli do smještaja, učiteljice su nam re-
kle da idemo na bazene u Crikvenicu. Svi smo 
se kupali. Dječaci i djevojčice su se natjecali u 
plivanju, a najbolji su dobili diplome. Poslije 
večere smo morali odlučiti hoćemo li biti miss 
ili mister ili ćemo se natjecati za najbolju frizu-
ru. Svi su bili super.

SRIJEDA
U srijedu smo išli na Punat, a s njega smo išli 
na jedan maleni otočić Košljun. Na Košljunu 
žive četiri franjevca. Jedan od njih nas je doče-
kao u crkvi gdje nam je ispričao legendu kako 
je nastao Košljun. Na Košljunu smo bili i u tri 
muzeja u kojima smo vidjeli kakva je bila po-
vijest Hrvata i povijest Košljuna. Nakon ručka 
učiteljice su nas jako razveselile informacijom 
da ćemo se kupati u moru. Iako je more bilo 
hladno, većina učenika se cijelo vrijeme kupa-
la. Ostali učenici su čitali časopise, družili se i 
istraživali. Navečer je bio Super talent i svi su 
se iskazali.

ČETVRTAK
U četvrtak je bio blagdan Tijelovo. Svi smo su-
djelovali u euharistijskom slavlju te svečanoj 
procesiji, a nakon procesije počela je padati 
kiša pa je doktor iz hostela „Karlovac“, gdje 
smo bili smješteni, došao po nas.Poslije smo 
išli u Aquarium u Crikvenici, gdje smo vidjeli 
mnoge vrste riba.

To nam je bila zadnja oproštajna noć pa 
smo imali podjelu diploma i pidžama party.

PETAK
U petak smo išli u Senj u tvrđavu „Nehaj“. Tu 
smo vidjeli staru odjeću, oružje, čitali o tada 
vrlo važnim ljudima te otkrili iz čijih plemić-
kih obitelji dolaze neka prezimena. Tvrđava 
nam se jako svidjela. Bili smo i na njezinu 
vrhu s kojeg se vidi cijeli Senj. Kada smo za-
vršili s obilaskom, učiteljice su nas častile sla-
doledom, a kada smo sjeli u autobus,  vozač 
nam je upalio crtić. Neki su opet spavali, neki 
slušali glazbu, a neki se družili. 

31.svibnja u 17h vratili smo se iz Selca. 
Sada smo jako sretni što smo išli te nešto 
novo naučili i vidjeli.

Škola u prirodi – Selce
Četvrti razredi išli su prema nastavnom planu i programu na izlet od pet dana u školu 
prirode u Selce. Aktivnosti su obavljali prema predviđenom dnevnom rasporedu: 7h buđe-
nje, 7.30h tjelovježba, doručak u 8h te izlet predviđen za taj dan (bazeni, Crikvenica, Krk, 
Košljun, Senj), zatim je slijedio ručak u 13h. Prema vremenskim, prilikama boravili su na 
plaži uz more te se okupali.  Večera je bila u 19h te nakon toga kratki odmor i poslije  toga 
druženje uz ples, pjesmu i igru. (A.R.)

Piše: leonarda zelenika
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Završna priredba četvrtaša

Zajednički izlet u Turnić
Učenici četvrtih razreda zadnji dan škole išli su na izlet u Turnić u Stare fenjere. Uživali su u igri, druženju i lijepom okruženju. Nakon dolaska 
na izletište igrale su se razne igre od nogometa i odbojke do pecanja. A neki su jednostavno se opuštali i družili kroz priču na travi u hladovini. 
Sunce nas je sve jako lijepo grijalo cijeli dan. Oko podneva je došlo vrijeme za ručak, gdje smo objedovali ukusno meso s roštilja i zdravo povr-
će. Oko pripreme ručka sudjelovali su roditelji u veseloj atmosferi. Nakon odmora u debeloj hladovini bili smo spremni za nastavak druženja. 
Svima će ovo druženje ostati u lijepom sjećanju. (J.P.)

U petak, 14. lipnja, u večernjim je satima održana 
završna priredba naših malih maturanata, 4.a i 
4.b razreda.. Na priredi su sudjelovali svi učenici, 
a roditelji su ih došli podržati u velikom broju. Svi 
su uživali u prigodnim pjesmama, glumi, recitaciji i 
plesu koji su svima izmamili osmijeh na lice. Netom 
prije završetka programa, svim prisutnima obratio 
se ravnatelj Katoličke osnovne škole vlč. Ivica Žulje-
vić te zahvalio roditeljima na povjerenju jer nije bilo 
lako biti prvi dati svoju djecu u jednu novu školu. Za-
hvalio se i učiteljicama Aniti Rašić i Josipi Petriška za 
sve dobro što su učinile učenicima prve generacije. 
Potom su se oglasile s nekoliko riječi i učiteljice koje 
su zahvalile roditeljima na izvrsnoj suradnji i ista-
knule da imaju prekrasnu djecu. Program je završen 
pjesmom koja je bila u duhu zajedničkog rastanka. 
Nakon programa roditelji su, zajedno s djecom, uči-
teljicama priredili lijepo iznenađenje nakon kojeg su 
se svi zajedno uputili u razrede gdje je nastavljeno 
ugodno i dirljivo druženje.(A.R.)
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…DJEČJI VRTIĆ »SV. LEOPOLD MANDIĆ«
U sklopu obilježavanja Dana škole učenici prvih razreda Katoličke 
osnovne škole u Požegi posjetili su jučer, 12. ožujka jedini katolički vr-
tić u gradu, DV “Sv. Leopold Mandić”. Učiteljice Barbara Šipura, Ivana 
Čuljak zajedno s vjeroučiteljicom Jasnom Krstanović povele su svoje 
učenike na laganu šetnju do spomenutog vrtića. Učenicima nije bio 
problem pješačiti jer ih je većina išla na mjesto gdje su i sami provodili 
svoje vrijeme dok nisu krenuli u školu.

Kad su stigli do Vrtića, sve ih je pozdravila ravnateljivca Ružica 
Franić i poželjela dobrodošlicu, a posebno se obradovala svojim 

bivšim vrtićancima. Nakon pozdrava, učenici naše škole darivali su 
svoje mlađe prijatelje prigodnim darovima i nakon toga su im izveli 
kratak program koji je odisao mirisima nadolazećeg proljeća. Osim 
proljetnih igrokaza učenici su zajedno sa svojim malim prijateljima 
pjevali i pjesme “Ovo je dan” i “Krist na žalu.” Po završetku programa 
usljedila je zajednička veselica uz ples i igru, a dok su se djeca igrala i 
razmenjivala prijateljstvo, ravnateljica je povela svoje gošće u kratko 
razgledavanje prostorija Vrtića i druženje uz kekse i kavu.

…UDRUGU »MI«
Učenici četvrtog a razreda Katoličke osnovne škole u Požegi, pod vod-
stvom učiteljice Anite Rašić, posjetili su 11. ožujka, prigodom Dana 
škole, Udrugu „Mi“.

Udruga Mi je nevladina, neprofi tna i nestranačka organizacija. Od 
1997. godine kontinuirano funkcionira kao aktivan poslovni neprofi t-
ni subjekt koji zapošljava 5 - 15 djelatnika uz angažiranje honorarnih 
suradnika i volontera. Naziv udruge odražava osnovne ciljeve rada 
udruge u kojima je naglašeno zajedništvo među ljudima.

Nakon što su naši učenicima izveli prigodan program i uručili pri-
godne poklone članovima Udruge “Mi”, isti su izveli kratak program i 
nama. A nakon programa uslijedili su ples, pjesma i druženje.

Piše: tena balog

Piše: marta klarić
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…PEDIJATRIJU OPĆE ŽUPANIJSKE BOLNICE U POŽEGI

…DJEČJI VRTIĆ 
»POD GRADOM«
Učenici trećih razreda Katoličke osnovne škole u Po-
žegi, pod vodstvom svojih učiteljica, išli su dana 22. 
ožujka u posjetu vrtiću “Pod gradom”.

– Išli smo ih posjetiti kao još jednu odgojnu usta-
novu u ovo korizmeno vrijeme, ali i  kao vrtić u ko-
jem su bila većina naših učenika - istaknula je učite-
ljica trećeg a razreda Zrinka Bešlić.

– Dočekala nas je ravnateljica Sanda Lukić koja 
nas je ohrabrila uvodnim govorom, zajedno s teta-
ma. Naši učenici pripremili su male poklone za tete i 
ravnateljicu, a za mališane vrtića održali su igrokaz 
Planet plavog i zelenog patuljka. Nakon tog našeg 
malog programa, ostali smo na kratkom druženju u 
prostorijama vrtića i na kraju se zahvalili malenima 
na pažnji, ugodnom društvu, ali i slatkišima koje su 
za nas pripremili - dodala je Ivona Šimunović, učite-
ljica trećeg b razreda.

…OBITELJSKI CENTAR U POŽEGI
Prigodom Međunarodnog dana obitelji učenici Katoličke osnovne 
škole u Požegi posjetili su Obiteljski centar u Požegi gdje ih je dočekala 
i pozdravila majka naše učenice Ane, gospođa Šain koja je ravnatelji-
ca Centra. Susret su organizirale učiteljica Marina Vidović i logopedi-
ca u Centru Ivana Vidović.

Na početku su djeca predala ravnateljici čestitku koju su sama 
izradila prigodom Dana obitelji. Potom su za učenike bile organizira-

ne dvije radionice. Na jednoj radionici su djeca pisala razne poruke 
svojim roditeljima, u kojima su otkrivala svoje želje i osjećaje.

Druga se radionica sastojala od prezentacije o pravima djece, gdje 
su učenici mogli naučiti osnovne pojmove, a nakon toga je uslijedila 
igra memori na istu temu. Na koncu su učenici djelatnicima Centra 
izveli prigodan program.

Piše: marta rajić

Piše: luka marjanović

Piše: mia ćorluka

Učenici 4.b razreda Katoličke osnovne škole posjetili su 14. ožujka, u 
sklopu obilježavanja Dana škole, Opću županijsku bolnici u Požegi. 
Učiteljica Josipa Petriška zajedno sa svojim učenicima priredila je 
prigodne poklončiće za bolesne mališane koji se liječe na dječjem 
odjelu.

Na ulazu u Bolnicu sve je prisutne dočekala i pozdravila majka 
naše učenice Marte, doktorica Marijana Tomić Rajić, te nas je povela 
na dječji odjel na kojemu i sama radi. Ondje je sve prisutne pozdra-
vio šef dječjeg odjela doktor Vlado Drkulec i rekao nekoliko riječi o 
odjelu. Potom je doktorica Tomić Rajić povela djecu u razgledavanje 
odjela pri čemu su naši učenici darivali bolesnu dječicu. Po završet-
ku razgledavanja i darivanja, doktorica Tomić Rajić odgovarala je na 
pitanja naših znatiželjnih učenika.

Piše: mia ćorluka
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Valentinovo u informatičkoj učionici
Prigodom Valentinova učenici četvrtih razreda izrađivali su čestitke, pod vodstvom profesora Dalibora Starčevića. Učenici su na jedan nov i zani-
mljiv način izražavali svoje želje i poruke pretežno ljubavnog sadržaja.
Word Paint program za izrađivanje i uređivanje slika i crteža poslužio je kao dobar alat za ovu radionicu. Učenici su tako mogli izraditi i poslati 
čestitke svojim prijateljima, simpatijama i ljubavima elektroničkom poštom koja je vrlo zahvalna zbog svoje brzine.

Izrada straničnika
Prigodom Dana hrvatske knjige i Svjetskog dana knjige koji se obilježa-
vaju 22. odnosno 23. travnja Gradska knjižnica u Požegi organizirala je 
natjecanje u izradi najljepšeg straničnika ili kako se to popularno danas 
naziva, bookmarkera. Straničnici su važni za očuvanje knjižne građe od 
gužvanja trganja i deranja, a što se je ovom akcijom željelo osvijestiti 
kako kod odraslih korisnika, tako i kod djece.

Tako su i učenici produženog boravka Katoličke osnovne škole u Po-
žegi pod mentorstvom svoje učiteljice Marine Vidović, prihvatili izazov 
ovog natjecanja te su prionuli poslu. Vrijedne dječje ruke stvarale su sve 
ono na što ih je mašta nahodila pa su tako nastali mnogi raznovrsni stra-
ničnici, veselih boja i zanimljivih oblika. Učenici su se ponajviše koristili 
tehnikom oslikavanja, ali bilo je tu i lijepljenja kolaž papira, a istakao se 
i straničnik ispleten vunom.

U učionici trećeg a razreda održan je već tradicional-
nim kviz „Najznalci prirode“. Voditeljica kviza bila je 
učiteljica Zrinka Bešlić, a sudjelovalo je pet timova s po 
četiri učenika. Kviz se sastojao od pet krugova, a u sva-
kom krugu bilo je postavljeno tri vrste pitanja. Tako na 
prvo pitanje odgovara po jedan član iz svakog tima na 
tzv. „vrućoj stolici“. Na drugo pitanje odgovarao je cije-
li tim zajedno, a imao je tridesetak sekundi za dogovor. 
Treće pitanje tipa da/ne odgovarali su kapetani timova 
na „vrućoj stolici“.

U petom krugu bila su postavljena tri opširnija pi-
tanja na koja je odgovarao član u kojeg cijeli tim ima 
najviše povjerenja. Pitanja su postavljana iz prezen-
tacija i plakata koje su učenici tijekom dva mjeseca 
sami stvarali i predstavljali jedni drugima. Posljednje 
pitanje u petom krugu bilo je za kapetane timova, koji 
su morali u što kraćem roku napisati sve dijelove uzvi-
sine.

Na koncu je pobijedio Tim 2 kojeg su činili Iva Mili-
čević, Nika Miličević, Tena Korov i Jakov Bogadi te do-
bio slatki dar i diplomu za „Najznalca prirode“  

RADIONICE
Piše: lucija morvaj

Piše: mia ćorluka

Piše: tena balogValentinovo u informatičkoj učionici

Najznalci prirode
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Dana 19. ožujka 2013 godine, na svetkovinu sv. Josipa u Katoličkoj 
osnovnoj školi u Požegi održao se sportski program prigodom Dana 
škole. Učenici osnovne škole sudjelovali su u sportskom natjecanju 
koje je predvodio profesor tjelesnog odgoja Mario Raguž uz pomoć 
učenika Katoličke gimnazije. Svi su razredi sudjelovali u svim disci-
plinama, a kao najbolji su se pokazali četvrti razredi. Nogomet je bio 
prva disciplina kojoj su se dječaci najviše radovali, zatim graničar, 
potezanje užeta, košarka i na kraju poligon. Svi su razredi bili odu-
ševljeni, čak i oni koji se nisu iskazali kao najbolji jer bilo je važno su-
djelovati, a ne pobijediti, kako je na kraju rekao i sam profesor Raguž.

U Katoličkoj osnovnoj školi u Požegi provodi se program Univerzalne  škole športa pa su za-
hvaljujući tome naši učenici, zajedno s profesorom tjelesnog Mariom Ragužem, sudjelovali 
28. svibnja  u Zagrebu na Danu Univerzalne športske škole gdje su se okupila djeca iz cijele 
Hrvatske koja rade po programu Univerzalne športske školu i to već drugi put. Naša je škola 
uz brestovačku i lipičku osnovnu školu predstavljala Požeško – slavonsku županiju na ovoj 
sportskoj manifestaciji.
Iz naše škole na Danu Univerzalne škole športa sudjelovalo je osam učenika: Dominik Marce-
lja, Stjepan Filipović, Jakov Bogadi, Matija Katušić, Branimir Šipura, Bruno Raguž, Edita Sertić, 
Ante Jakovljević. Učenici su sudjelovali na 21. radnom mjestu, a svako radno mjesto bilo je 
obuhvaćeno različitim vježbama. Najzanimljiviji događaj za najmlađe sudionike bio je dolazak 
desetak hrvatskih olimpijaca radi druženja, fotografi ranja i dijeljenja autograma. (L. M.)

Nogometno natjecanje
prigodom Dana OŠ D. Cesarića
Dan OŠ Dobriše Cesarića obilježen je 11. lipnja raznim radionicama, a jedna 
od njih je bila i sportska. Učenici četvrtih razreda natjecali su se u nogomet-
nim vještinama igrajući protiv svojih vršnjaka iz ostalih gradskih škola.

Natjecanje su otvorili domaćini „Cesarići“ pobijedivši OŠ Antuna Kanižli-
ća, a zatim su se „Kanižlići“ suprotstavili našem sastavu koga su, uz učenike 
četvrtih, činili i učenici drugih i trećih razreda. Tu su utakmicu naši učenici 
dobili visokim rezultatom 10-1.

Dva pobjednička sastava su zatim u međusobnom susretu odlučili pobjed-
nika. Utakmica je bila izrazito napeta, jer su obje ekipe pokazale kvalitetnu i 
borbenu igru, te je nakon zadnjeg sudčevog zvižduka rezultat bio neriješen. 
Na kraju su pobijedili s(p)retniji domaćini udarcima s bijele točke.

Pobjednički pehar je „Cesarićima“ dodijelila ravnateljica Zvjezdana Krip, 
a druge dvije ekipe su dobile priznanje i zahvalnice za sudjelovanje. Kao pra-
vi domaćini, učenici i djelatnici OŠ Dobriše Cesarića su nas počastili hranom 
i sokovima. 

SPORT

Sportski program prigodom Dana škole
REZULTATI
Nogomet dječaci:
•  u kategoriji 1. i 2. razreda nakon izvođenja slobodnih udaraca 2B 

razred bio je bolji od 1A, dok je u kategoriji 3. i 4 razreda uvjerljivo 
najbolji bio 4A

Graničar mješovito :
•  u kategoriji 1. i 2. razreda u „fi nalu“ je 2B razred opet bio je bolji od 

1A, dok je u kategoriji 3. i 4 razreda 3B svladao 4A
Košarka mješovito :
•  u kategoriji 1. i 2. razreda pobjedu je opet odnio 2B, dok je u kategoriji 

3. i 4 razreda najviše uspjeha imao 3A
Povlačenje užeta :
•  u kategoriji 1. i 2. razreda u pobjedu je odnio 2A, dok je u kategoriji 

3. i 4 razreda 3A bio bolji od 4B
Poligon:
•  1A imao je 4 sekunde bolje vrijeme od 1B, jednako za koliko je i 2B bio 

bolji od 2A. 3B je nešto uvjerljivije svladao 3A, dok su najbolju borbu 
pokazali 4. razredi u kojoj su akavci nadigrali bekavce. Ukupnu pobje-
du među prvim u drugim razredima uvjerljivo je odnio 2B ostavivši 
iza sebe 1B te 1. i 2. A. U natjecanju između 3. i 4. razreda prvo mjesto 
podijelili su 3 A, 3 B i 4A i iza sebe za nekoliko bodova ostavili 4B.

Piše: marta klarić

•  u kategoriji 1. i 2. razreda pobjedu je opet odnio 2B, dok je u kategoriji 
3. i 4 razreda najviše uspjeha imao 3A

Povlačenje užeta :
•  u kategoriji 1. i 2. razreda u pobjedu je odnio 2A, dok je u kategoriji 

3. i 4 razreda 3A bio bolji od 4B
Poligon
•  1A imao je 4 sekunde bolje vrijeme od 1B, jednako za koliko je i 2B bio 

bolji od 2A. 3B je nešto uvjerljivije svladao 3A, dok su najbolju borbu 
pokazali 4. razredi u kojoj su akavci nadigrali bekavce. Ukupnu pobje-
du među prvim u drugim razredima uvjerljivo je odnio 2B ostavivši 
iza sebe 1B te 1. i 2. A. U natjecanju između 3. i 4. razreda prvo mjesto 
podijelili su 3 A, 3 B i 4A i iza sebe za nekoliko bodova ostavili 4B.

6. dani Univerzalne škole športa

Piše: marta rajić
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JESTE LI ZNALI…

PITALICE

TRI
REBUSA

1

5

6
7

PITALICE: 1. 20 min – kuhaju se zajedno  •  2. Ivan je ćelav  •  3. Poštanska marka.  •  4. Maja  •  5. Medo  •  6. Roda  •  7. patka  •  TRI REBUSA: Lokva  •  Lektira  •  Pista

Da bi se skuhalo jedno guščje jaje, potrebno je najmanje 20 min.Koliko je najmanje minuta potrebno da se skuhaju tri guščja jaja?

Ivan je hodao po kiši pola sata. Nije imao 
kišobran, odijelo mu je bilo skroz mokro, ali 
mu se nije smočila nijedna dlaka na glavi. Kako 
je to moguće, ako znaš da nije imao šešir i da 
mu glava ni sa čim nije bila pokrivena?

Majina majka ima troje djece.
 Jedno se zove Tin, drugo Leon. 
Kako se zove treće dijete?

Voli kruške, voli med,
kao djeca sladoled.
Kažu brunda, samo brunda...
Pred zimu zaključa stan
i spava zimski san.

Dugi kljun i duge noge, 
hranu traži pored vode. 

Kratke noge, dugi kljun, 
tijelo mi je kao čun. 
Kada hodam, nije varka, 
ja se ljuljam kao barka. 

Što putuje uokolo po svijetu, a zauvijek ostaje u kutu?

2

3
4

?

•  da se poslije svoje 30-te godine ljudi postepeno smanjuju?

•  da je najjači mišić u ljudskom tijelu jezik?

•  da komarci imaju zube?
•  da je pas prva pripitomljena životinja (prije 14.000 godina)?

•  da se svake godine otkrije približno 7000 novih vrsta kukaca?

•  da štakor može izdržati bez vode dulje od deve?

•  da svaka kap morske vode sadržava približno milijardu atoma zlata?

•  da zarez napravljen na kori stabla uvijek ostaje na istome razmaku od tla iako stablo neprestano raste?

•  da postoji oko 2000 vrsta komaraca?

•  da prosječni uredski stol ima 400 puta više bakterija od WC-a?

•  da je nemoguće kihnuti otvorenih očiju?

•  da možete zapaliti vatru uz pomoć leda?

•  da puževi imaju četiri nosa?



43 moj ljubimac
Pripremila: Novinarska družina

PREPORUKA STRUČNJAKA
Kavez je najbolje smjestiti u mirnom kutku vašeg doma. Izbjegavajte mjesta koja su na propuhu ili izložena direktnom suncu, jer biološki sat govori hrčku 
da je dan vrijeme za spavanje. Ukoliko imate još nekog kućnog ljubimca (npr. psa ili mačku) nemojte stavljati kavez direktno na pod jer bi te životinje, zbog 
želje za igrom, tijekom dana lupkale po kavezu što bi prestrašilo hrčka i poremetilo mu san.

HRČAK
Tko u Školi ima hrčka?
Treći A razred ima svog razrednog ljubimca, hrčka Antonelu koja 
je s njima od početka školske godine. Brigu o njoj vode svaki tjedan 
dva nova učenika. 

– Antonela je miran hrčak, a najviše voli trčati u plastičnoj lopti – 
hodalici koju je dobila za Božić od svog 3.a razreda. – ističe učiteljica 
Zrinka

Od učenika 3.a razreda hrčka imaju Jakov Bogadi, Martina Boš-
ković, Ana Romić, Sara Bartolović, Tena Korov, Karlo Perić, Učiteljica 
Zrinka također ima hrčka i to kineskog po imenu Rudi koji najviše 
voli šetnju po garnituri i sjemenke suncokreta i sezama.

Osim 3.a svog ljubimca hrčka ima i 3.b razred. Njima je hrčka po 
imenu Tribi poklonila učiteljica Ivona Šimunović kad im je postala 
učiteljica. Cijeli 3.b upravo zbog te činjenice jako voli Tribija i svi se 
brinu za njega.

Od učenika 3.b razreda hrčka ima i Nevenka Savić, koja kaže 
da se njen hrčak zove Slatkica i da je ona najbolja životinja. Osim 
Nevenke hrčka ima i Hana Boban. – Moj hrčak Milka je jako lijep. 
Dobar je, ali malo smotan. Ne grize osim ako ruke mirišu po hrani. 
Još je malen i jako, jako sladak. – ističe Hana.

Hrčak je idealan ljubimac za obitelj. Nije im potrebno puno pro-
stora i jednostavni su za održavanje. Aktivni su noću, a danju 
spavaju. Vesele su i zaigrane životinjice. Pogodnije su za stariju 
djecu koja se o njima mogu brinuti. Očekivani životni vijek hrč-
ka iznosi 2-3 godine. Izvrstan je ljubimac za osnovnoškolce koji 
kroz druženje s njim, proučavanjem njegovih navika, iz direk-
tnog kontakta dolaze u bliži odnos s prirodom i nekim njenim 
procesima.

Porijeklo hrčka ovisi o vrsti. Osnovne vrste su: sirijski ili 
zlatni hrčak (Sirija), ruski (Centralna Azija, Sjeverna Rusija, Mon-
golija), kineski (Mongolija i Sjeverna Kina), sibirski (Istočni Ka-
zahstan, Sjeverozapadna Rusija).Novi dom hrčka trebao bi imati najmanje 60 x 50 x 40 cm. 
U kavezu trebaju biti još i kućica, bočica za vodu, posuda za hra-
nu te kotač i ostale vrste igračaka za glodavce. Najbolje je kupiti 
gotovu stelju za hrčka. Mjesto na kojem hrčak vrši nuždu treba 
se čistiti svaki dan. Kavez se jednom tjedno treba detaljno oči-
stiti. Prilikom pranja kaveza, sredstvo za čišćenje treba se dobro 
isprati. Kavez treba biti na stabilnom mjestu kako bi se spriječio 
pad. Toplina direktne sunčeve svjetlosti ili radijatora, kao i pro-
puh, visoka vlažnost i dim cigareta mogu narušiti zdravlje hrčka.

Pustiti nekoliko prvih dana da se hrčak prilagodi na novu 
sredinu, ljude i mirise. Hrčka uzimajte u ruke kada je budan. U 
ruke stavite neku omiljenu grickalicu kako bi ga to privuklo. U 
ruke se stavlja tako da je potpuno obuhvaćen objema šakama. 
Manja djeca moraju posebno paziti da ga sigurno drže u ruka-
ma, kako im ne bi ispao. Znaju biti jako brzi, stoga s njim, u po-
četku dok ne steknete osjećaj kako ga držati i zadržati u rukama, 
budite jako oprezni.

Antonela

Tribi



MARINA KASNI NA KLAVIR
piše i crta: lea parac


